
Kettős siker a 
matekcsúcson  
Nagy Korina (Bányai gimnázium) 
és Kovács Benedek Noel (Petőfi is-
kola) kategóriáikban megnyertek 
egy rangos, országos matematika-
versenyt. 

És mégis  
él a hite 
Kiss Éva élete épp úgy indult, 
mint bárki másé, a sors azon-
ban kíméletlenül közbeszólt. 
Sorra veszítette el családtagja-
it, majd agyvérzést kapott.
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TERMOSTAR

Virtuális távhő
szolgáltatás napja

A klímatudatos energiatermelés és 
a TERMOSTAR Kft. évi 25.500 tonna 
CO2-megtakarítást eredményező át-
fogó fejlesztése kapta a főszerepet 
Kecskeméten, az április 16-án meg-
rendezett távhőszolgáltatás napján.

FEJLESZTÉS 

Látványos változások 
a vásártéren 

A zsibiként vagy nagybaniként ismert 
terület mellett teljesen megújult a 
6000 m2-es parkoló. A zöldítés jegyé-
ben pedig több mint 120 facsemetét 
és cserjét ültetett el a fenntartó a piac 
különböző helyein.

Újra diákoktól hangosak az oktatási intézmények. A korábban megjelent kormányrendelet értelmében az óvodások és az alsó 
tagozatos diákok térhettek vissza a jelenléti oktatáshoz. Hétfő reggel az Arany János Általános Iskolában például a diákok 
92 százaléka jelent meg, a Mátyásban 327 alsósból mindössze heten maradtak otthon. A többiek szüleinek a pedagógusok 
segítenek a tananyaghoz kapcsolódó útmutatásokkal, tanácsokkal

Újra vár az ovi, a suli

FUTBALETT  
a megye III.ban
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Egy szabálytalan, de nagyon szép pillanat a múlt 
hétvégi megyei harmadosztályú labdarúgóbajnokság 
20. fordulójából. Mivel mindkét játékos vétett, a bíró 
„Tovább!”ot intett a FülöpjakabBugac meccsen, ahol 
végül a vendégcsapat győzött 7–2 arányban. Erre a 
szinte megkoreografált mozdulatpillanatra még talán 
a Kecskemét City Balett profi táncosai is elismerően 
bólintanának. A póz jól érzékelteti a játék hevét, amit 
ezek a lelkes focisták még nézők híján is produkáltak

A következő hat 
hét döntő lesz 
A következő 6 hét lesz a döntő, ebben az időszakban meg 
tudjuk duplázni az oltottak számát. Ha pedig ezt elérjük, 
„május végére, júniusra kint vagyunk a vízből” – mondta 
nemrég Orbán Viktor miniszterelnök a Kossuth rádió Jó 
reggelt, Magyarország! című műsorában.

A miniszterelnök beszélt a jár-
ványhelyzetről. Megerősítet-
te Maruzsa Zoltán államtitkár 
szavait, miszerint az óvatosság 
és fokozatosság miatt döntött 
úgy a kormány, hogy az iskolák-
ba egyelőre csak az alsósokat 
engedik vissza. Elmondta, ezt 
a bölcsődék – melyeket nem 
zártak be – tapasztalata mel-
lett az aktuális kórházi helyzet 
is indokolja: nyilatkozatakor 
27 gyermeket kezeltek Covid-
dal kórházban, ketten voltak 
lélegeztetőgépen.

A miniszterelnök szerint a 

következő hat hét rendkívül 
fontos lesz, ebben az időszak-
ban megduplázhatják a beoltot-
tak számát. (Lapzártánkkor már 
közel 3,5 millió ember jutott 
vakcinához, és közelített a 1,5 
millióhoz azok száma, akik már 
a második dózist is megkapták 
– a szerk.)

Az amerikai Janssen-vakci-
nával kapcsolatban elmondta, 
a nyugati oltóanyagokat nem 
szokták megvizsgálni, azt eddig 
csak a keleti oltóanyagokkal tet-
ték meg. 

 Folytatás a 2. oldalon!
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Fotó: Hraskó István, Petőfi Népe

Bő egy éve 
küzd már 
Több mint egy éve a koronaví-
rus elleni harcról szól az élete 
dr. Bozóky Istvánnak, a kecske-
méti Covid-tüdőbelgyógyászat 
osztályvezető főorvosának.

9. oldalINTERJÚ
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Átalakítás

Több átalakítást, hibajavítást is megvalósít a 
Inter Tan-Ker Zrt. a 2019-ben átadott buszte-
lephelyen. A teljes flotta kényelmes elhelyezé-
séhez további 15 parkolóhely épül, de a keríté-
sen belül található buszfordulót is kiszélesítik. 
A tervek szerint egy 50 férőhelyes parkolót is 
kialakítanak a sofőröknek a kerítésen kívül. Az 
átalakítások, javítások 58,5 millió forintba ke-
rülhetnek majd.

Kinevezés

A Magyar Úszó Szövetség 2021 márciusában 
pályázatot hirdetett az ország kilenc régiójában 
régióvezető és régió-vezetőedzői pozíciókra, 
elsődleges célként a régiókban folyó szak-
mai munka strukturális átalakítását kitűzve. 
A szövetség elnöksége a dél-alföldi régió ve-
zetőedzőjének Nagy Zoltánt, a BÁCSVÍZ KVSC 
úszószakosztályának vezetőjét, egyben vezető-
edzőjét bízta meg 2021. április 12-től.

Kórházi rend

Változott a PCR-szűrés helyszíne a kórházban: 
a szűrés április 19-től ismét a megszokott he-
lyén elérhető, minden nap 09:30 és 12:30 óra 
között az „A” épület 1. emeletén kialakított szű-
rőponton. Kérik a mintavételre érkezőket, hogy 
a Nyíri úti főbejáraton keresztül érkezzenek. 
Továbbra is beutaló szükséges. A csomagleadás 
rendje is változott, részletek a kórház honlap-
ján és Facebook-oldalán. 

Premier

A sanghaji világpremieren mutatták be a saj-
tónak és a nagyközönségnek a Mercedes-EQ 
márka legújabb tagját az EQB-t, ami a globális 
piacra viszont városunkban készül majd. Az 
EQB hétszemélyes változatban is kapható lesz, 
így hazánkban a nagycsaládosok autóvásárlási 
támogatását is fel lehet majd venni rá. Ez lesz 
az első hazai gyártású elektromos autó, az elő-
készületek már most zajlanak. 
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Folytatás az 1. oldalról!
De az amerikai gyártó esetében, 

melytől most félmillió adag Magyaror-
szágra szállítása kiesett, ugyanúgy jár-
nak el, mint a keleti oltóanyagokkal. A 
miniszterelnök kiemelte, pótolni kell a 
kieső vakcinákat, amire jó esélyünk van, 
ugyanis folynak a kínai tárgyalások.

Orbán Viktor elmondta, sokan azt 
gondolják, ha az emberek 60-70 szá-
zaléka be lesz oltva, akkor ők oltás 
nélkül is védettek lehetnek és megúsz-
szák a megbetegedést. „Ez azonban 
tévedés, mert senki nem úszhatja 
meg!” Csak egyéni védelem és egyéni 
felelősség, ezért kell regisztrálni, és 
oltani, máskülönben nem fogja elke-
rülni a betegséget, melynek lefolyása 
és súlyossága majd már az egyén álta-
lános kondíciójától függ.

Ha viszont ezt mindenki elfogad-
ja és regisztrál, az oltások számának 
köszönhetően elérhetjük a megfelelő 
védettséget, és május végére, június 
elejére „kint vagyunk a vízből”.

A 65 év felettiek közül már min-
denkit beoltottak, aki regisztrált és 
akit el tudtak érni. Eddig 4,219 millió 
ember jelentkezett védőoltásért. A 
miniszterelnök kiemelte a háziorvo-
sok szerepét az oltási folyamatban, és 
felidézte: „A legnagyobb közbizalom 
a mi falunkban az orvos iránt volt.”

A teraszok nyitása szimbolikus, a 
régi életünk egy darabja – mondta a 
miniszterelnök. Ezért központilag el-
törölték a teraszdíjakat, sőt áprilisban 
és májusban is számíthatnak támoga-
tásra a vendéglátósok.

 (MTI)

A következő hat 
hét döntő lesz 

Összeállítás

Hétfő reggel visszatérhettek az ál-
talános iskolák alsó tagozatos diák-
jai az intézményekbe. Április 19-én 
reggel a Kecskeméti Széchenyivárosi 
Arany János Általános Iskolában a ta-
nulók többsége megjelent a hagyo-
mányos jelenléti oktatáson. A felső 
tagozatosok azonban digitális mun-
karendben folytatják tanulmánya-
ikat. A szülőknek lehetőségük volt 
otthon tartani gyermeküket, ehhez 
egy kérelmet kellett kitölteniük és 
benyújtaniuk.

– Az alsó tagozatos tanulóinknak 
a 8 százalékát kérték ki a szülők ott-
honi tanulásra, tulajdonképpen ezt 
az egész intézményünkre, a Lánchíd 
Utcai, az Arany János és a Móra Fe-
renc Általános Iskolára is elmondha-
tom. A szülőnek jogában áll kikérni 
a gyermekét, ugyanakkor kötelessé-
ge a gyermeke számára biztosítani 

az otthoni tanuláshoz a megfelelő 
feltételeket – mondta el Lovrity Sán-
dorné intézményvezető.

Az iskolák pedagógusai segítik 

az otthoni tanulásban maradt diá-
kokat. A tananyaghoz kapcsolatos 
útmutatásokat, instrukciókat, taná-
csokat továbbítanak a Google Tan-
terem üzenőfalán, illetve a Kréta- 
rendszerén keresztül. A biztonságos 
nyitáshoz egy sor szigorú előírást 
be kell tartaniuk a tanulóknak és a 
dolgozóknak. 

 – Amikor reggel a gyerekek be-
jönnek az épületbe, továbbra is 
igyekszünk biztosítani a hőmérsék-
letmérést, a kézfertőtlenítést. Az 
épületben, a közösségi terekben 
mindenképpen figyelünk a kötele-
ző maszkhasználatra, illetve igyek-
szünk betartani a távolságokat – tet-
te hozzá az intézményvezető.

Ezenfelül kifejezetten kerülik a 
tanulócsoportok keveredését, illetve 
érvényben van az a szabály, hogy kül-
ső személyek, de még a szülők sem 
léphetnek be az iskolák épületébe.

HÉTFŐN MEGNYITOTTAK az óvodák  
és az iskolák alsó tagozatos évfolyamai

Biztonságos az alsós nyitás
A kormány mindent megtett, hogy 
az iskolák alsó tagozatai bizton-
ságosan kinyithassanak hétfőn 
– mondta a nyitás napján Szent-
királyi Alexandra a Kossuth rádió 
Jó reggelt, Magyarország! című 
műsorában.

A kormányszóvivő azzal kapcso-
latban, hogy hétfő óta újra jelenlé-
ti oktatás van az általános iskolák 
alsó tagozatain, elmondta: ő alsós 
gyermekét nyugodt szívvel tette ki 

az iskola előtt reggel. Felidézte, az 
elmúlt hetekben beoltották azokat 
az iskolákban, óvodákban és bölcső-
dékben dolgozó pedagógusokat, 
akik ezt kérték, és fertőtlenítették 
az iskolákat, a nyitás után pedig 
visszatérnek a korábbi protokollok, 
mint a testhőmérséklet-mérés, a fer-
tőtlenítés, a távolságtartás.

Szentkirályi Alexandra felhívta a 
figyelmet arra, hogy az alsó tagoza-
ton a fertőzés aránya fele, harmada 

a felső tagozatosnak, mert az alsó-
sok csak néhány, állandó tanítóval 
vannak kapcsolatban, még nincs 
osztálybontás, „nem keverednek a 
gyerekek”.

A kormányszóvivő szerint biz-
tonságban tudhatja gyermekét az, 
aki hétfőn elvitte az iskolába. „A 
kormány mindent megtett annak 
érdekében, hogy minden lehetsé-
ges módon vigyázzunk a gyermeke-
inkre” – mondta. (MTI)

Ezzel a címmel jelent meg 
Szemereyné Pataki Klaudia pol
gármester legfrissebb posztja 
Facebookoldalán. Arra kéri 
ellenzéki képviselőtársait, hogy 
a járványhelyzetre tekintettel 
függesszék fel pártpolitikai ala
pú csatározásaikat az előttünk 
álló időszakra.

Így szól a polgármester Face-
book-posztja: „Városunknak a je-
lenlegi kritikus helyzetben nem 
előválasztási kampányra, hanem nyu-
galomra és felelősségteljes politizá-
lásra van szüksége, ezért azzal a tisz-
teletteljes kéréssel fordulok ellenzéki 
képviselőtársaimhoz, hogy függesz-
szék fel pártpolitikai alapú csatározá-
saikat az előttünk álló időszakra. 

Több mint egy éve határozza meg 
mindennapjainkat a járvány elleni 
védekezés, és csak 2022 tavaszán 
választunk új országgyűlést. 

A következő hetek, hónapok ki-
hívásai felelősségteljes politikusi 
hozzáállást igényelnek városi szin-
ten is, pártállástól és értékrendtől 
függetlenül. 

Tisztelt Ellenzéki 
 Képviselő társaim! 

Az itt élők bizalmának köszönhető-
en 2006 óta szolgálom Kecskemé-
tet, kezdetben képviselőként, majd 
alpolgármesterként, hét éve pedig 
polgármesterként.

Meggyőződésem, hogy az előt-
tünk álló egy évben lehetséges talál-
ni a jelenleginél alkalmasabb idősza-
kot belső vitáik lefolytatására és az 
előválasztás lebonyolítására. 

Mindannyiunk érdekében remé-
lem, hogy szavaim meghallgatás-
ra fognak találni, és végül a józan 
ész képes lesz felülírni az egyéni 
érdekeket. 

Kecskemét ne legyen csatatér!”
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Önkéntesség

Kecskemét önkormányzata is csatlakozott az 
önkéntesség magyarországi éve kezdeménye-
zéshez. Április 22-hez, a Föld napjához kap-
csolódva számos programot szerveztek az ön-
kéntesek számára ezen a héten. Megszépült a 
rózsakert, zacskókat helyettesítő zsákokat varr-
tak a CédrusNet segítői, biciklis szemétgyűjtés-
re hívják a kecskemétieket, szombaton pedig a 
Kristály téren ültetnek növényeket. 

Közösségi tér

Április 7-én reggel átadták a munkaterületet a 
széchenyivárosi közösségi tér fejlesztésére a 
helyi fiókkönyvtár előtt. Közel 120 millió forint-
ból valósul meg a projekt, uniós támogatással. 
A beruházás során elkészül egy térkő színpad 
ülőfalakkal, műfüves játszótér épül, de a jár-
da és a zöldfelület is megújul. Jövőre pedig a 
fiókkönyvtár épületét alakítják át egy modern 
közösségi házzá. 

Útfejlesztés

Körülbelül három kilométernyi szakaszt négy-
sávosítanak a 441-es úton Katonatelepnél. A NIF 
Zrt. már kiírta az ajánlati felhívást, melynek ré-
sze továbbá a 441-es főút és a nagykőrösi Tég-
lagyári utca közötti szakaszán meglévő kétszer 
egysávos burkolat megerősítése is. A katonate-
lepi részen történő négysávosítás miatt azon a 
szakaszon egy új bicikliutat is kiépítenek majd 
a tervek szerint.

Ügyfélszolgálat

Egy helyen intézhetik gáz- és áramfogyasztással 
kapcsolatos ügyeiket a kecskeméti fogyasztók. 
Az Izsáki úti Szil-Coop Áruházban nyílt közös 
ügyfélszolgálat miatt a régi irodák megszűntek. 
Az új ügyfélszolgálat az áruház benzinkút felőli 
oldalában, a földszinten kezdte meg működé-
sét április 9-én. Itt egyszerre akár 24 ügyfélpult-
nál tudják fogadni az ügyfeleket, időpontfogla-
lás alapján.
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Jót tesz a közösség
Azoknak a szülőknek, akik még 
nem szeretnék közösségbe küldeni 
gyermekeiket, mert félnek a fertő-
zés kockázatától, dr. Nagy Beáta 
szerint azt kell mérlegelniük, hogy 
a társas elszigetelődés és a kortárs 
interakciók csökkenése negatívan 
befolyásolja a gyerekek pszichés 
állapotát.

A szülők egy része megenged-
heti magának, hogy otthon marad 
a gyermekével, de ebben az eset-
ben neki kell leadnia az iskolától 
kapott órai anyagot. Vannak azon-
ban olyan szülők is, akik ezt nem 

tehetik meg, ugyanis dolgozniuk 
kell, vagy esetleg a jelenlegi helyzet 
miatt nincs már elegendő szabad-
ságuk – nyilatkozta a Kecskeméti 
Médiacentrumnak dr. Nagy Beáta 
csecsemő- és gyermekgyógyász, 
homeopata orvos.

– Én azt javaslom a szülőknek, 
hogy a gyerekek immunrendszerét 
továbbra is erősítsék a megfelelő 
vitaminokkal, legyenek nyugodtak, 
ne legyenek félelemben. Sokat je-
lent, ha a gyerek úgy látja, hogy 
biztonsággal elmehet az iskolába, 
sokat jelent, ha a szülők nem idege-

sek otthon amiatt, hogy a gyermek 
valamit el fog kapni, ne legyen ez 
központi téma a családban – java-
solja dr. Nagy Beáta.

A doktornő szerint az utóbbi 
időszakban nőtt a szorongó gye-
rekek száma, ezért fontos lenne, 
hogy újra közösségben legyenek. 
A társas elszigetelődés, a kortárs 
interakciók csökkenése, az ok-
tatási intézmény adta keretek és 
támogatás hiánya, valamint a meg-
betegedéstől való félelem ugyanis 
általában negatívan befolyásolja a 
gyerekek pszichés állapotát.

– A Kecskeméti Corvin Mátyás Általá-
nos Iskolában lehetőséget biztosítunk 
a szülőknek arra, hogy jelezzék az 
osztályfőnöküknek, ha a Covid veszé-
lye miatt igényt tartanak a gyerekük 
otthontartására. Ebben az esetben a 
Kréta-naplón keresztül tudják majd 
követni a tanulók az órák menetét, itt 
láthatják a házi feladatokat is – nyilat-
kozta a Kecskeméti Médiacentrumnak 
dr. Lóczi László intézményvezető. 

Mivel az alsósoknak nincs lehetősé-
gük a digitális oktatásra, a távolma-
radást a szülőknek jelezniük kell az 
iskola felé. Azonban, ha a tanuló átlépi 
a 250 órányi hiányzást, akkor annak 
következményei lesznek. Megoldáso-
kat azonban erre a helyzetre is kidol-
goztak. – Az egyik megoldás nem más, 
minthogy az addig elért jegyek alapján 

értékelhetőnek tekinti a szaktanár a 
gyereket. Ha a nevelőtestület úgy dönt, 
hogy nincsen elég értékelése a tanu-
lónak, akkor osztályozó vizsgát tehet. 
Amennyiben a tanuló nem működött 
együtt, és nincs mit értékelni, akkor 
évismétlés lehet a következmény – hív-
ta fel a figyelmet az intézményvezető. 

Természetesen a tanárok célja nem 
az évismétlés, amiben csak tudják, 
támogatják a tanulókat. Az iskola fel-
készült a jelenléti oktatásra, a legszi-
gorúbb biztonsági szabályok mellett 
várták a pedagógusok a hétfői nyitást. 
Az intézményvezető azt tapasztalja, 
hogy a szülők a digitálissal szemben 
inkább az iskolai oktatás mellett te-
szik le a voksukat, hiszen a Mátyásba 
járó 327 alsós közül csupán 7 eseté-
ben érkezett otthonmaradási igény.

KECSKEMÉTI KRÓNIKA

TOVÁBBI RÉSZLETEK!

Fotók: Banczik Róbert

Képeink a Lánchíd Utcai Általános Iskolába 
érkező gyerekekről készültek hétfő reggel
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A klímatudatos energiatermelés és a TERMOSTAR Kft. évi 25.500 tonna 
CO2megtakarítást eredményező átfogó fejlesztése kapta a főszere
pet Kecskeméten, az április 16án megrendezett Távhőszolgáltatás 
napján. A LÁTHATATLAN SEGÍTSÉG címmel megtartott konferencia 
ráirányította a figyelmet azoknak a munkájára, akik megbízható 
távhőszolgáltatással mintegy 40.000 ember biztonságos mindennap
jaihoz nyújtanak láthatatlan segítséget a hírös városban.

A nagy érdek-
lődés mellett 
zajlott konfe-
rencia résztve-
vőit dr. Salacz 
László ország-
gyűlési képvise-
lő köszöntötte. 

– A táv-
hőszolgáltatás a fogyasztók 
ellátása mellett az ég-
hajlatvédelemben is 
egyre fontosabb 
szerepet játszik. 
A globális felme-
legedés miatt el-
engedhetetlen az 
üvegházhatású 

gázok kibocsátásának csökkentése, 
aminek legfontosabb területe a klíma-
tudatos energiatermelés. A távhő ebben 
is fontos szerepet kap. Magyarország 
vállalása, hogy 2030-ra 
40%-kal csökkenti az 
üvegházhatású gázok 
kibocsátását, amiből a 
TERMOSTAR Kft. is ki-
veszi részét a klímatu-
datos energiatermelés 
érdekében megvaló-
suló átfogó fejlesz-
tésével – mondta dr. 
Salacz László.

A konferencia első előadásának 
témája a TERMOSTAR el-

múlt éves tevékenysé-
ge, és az idei tervek 

voltak. Horváth 
Attila ügyvezető 
igazgató elmond-
ta: a járványve-

szélyre való 
tekintettel 

a TERMOSTAR 
csapata fokozott 
óvintézkedések 
mellett végezte 
tevékenységét 
az elmúlt egy 
évben. Ennek  
k ö s z ö n h e t ő -
en végig stabil 
volt az üzem-
biztonság, az 
ügyfélszolgálat 
néhány hét 
k i v é t e l é v e l 
folyamatosan 
a fogyasztók 

rendelkezésére állt, és 
a TERMOSTAR szak-
emberei magas szín-
vonalú ellátást biztosí-
tottak a veszélyhelyzet 
idején, láthatatlan 
segítséget nyújtva a 
kecskeméti családok 
mindennapjaihoz.

Horváth Attila el-
mondta: a pandémia 
idején zavartalanul 

folytatódott a TERMOSTAR Zöld 
távhő fejlesztési projektjével kap-
csolatos munka. Az évi 25.500 T/
év CO2-megtakarítást eredményező 
beruházás megvalósulását követően 
a távhőhöz szükséges hőmennyiség 
jelentős része helyben rendelkezés-
re álló megújuló energiaforrás fel-
használásával kerül előállításra. Ez 
garancia arra, hogy – történjék bár-
mi – télen melegek lesznek a radiá-

torok a kecskeméti távhős lakások-
ban, hiszen helyben biztosított lesz 
az energiaforrás.

A fejlesztés meghatározó eleme 
a város déli iparterületén létrejövő 
biomassza fűtőmű, valamint az új és 
már meglévő fűtőműveket összekö-
tő energiatakarékos távhőhálózat, 
amely jelentősen javítja a kecskemé-
ti távhőrendszer hatékonyságát.

Az ügyvezető 
előadását köve-
tően Nagy 
Krisztina gaz-
dasági igazga-
tó, az esemény 
házigazdája a 
T E R M O S TA R 
Kft. főmérnö-

kének adta át a szót. A társasházak 
energiakorszerűsítési lehetőségeiről 

szóló előadás-
ban Pék Gás-
pár főmérnök 
elmondta:  is-
mét igényelhe-
tő állami támo-
gatás távhős 
lakások fűtés-
korszerűsítésé-

re! A vissza nem térítendő támogatásra 
augusztus 31-éig pályázhatnak a lakó-
közösségek. Az Építésügyi Minőségel-
lenőrző Innovációs Nonprofit Kft. pá-
lyázatán az elszámolható bruttó 
költségek 50%-a nyerhető el, lakáson-
ként akár 400 ezer forint.

Farkas-Barta 
Katalin, a 10 
Millió Fa Egye-
sület elnöke 
előadásában a 
T E R M O S TA R 
„Ültess fát! Te-
gyük zöldebbé 
Kecskemétet!” 

elnevezésű lakossági fásítási program-
ját értékelve elmondta:

– A program egyik fontos eleme 
volt az egykori Centrum Áruház kör-
nyékének zöldítése, amelyhez a TER-
MOSTAR Kft. biztosította a fákat, és 
ahol országosan példaértékű megol-
dás született. Az önkormányzat, civil 
szervezetek, közéleti szereplők, vál-
lalkozások, magánszemélyek teljes 
együttműködésével jött létre az új 
zöld tér Kecskeméten. Az egyesület 
elnöke elmondta: minden facsemeté-
nek fontos szerepe van a város zöldí-
tésében, hiszen 15 év alatt mintegy 
30%-kal csökkent a zöld felület, je-
lentős részben a lakossági fakivágá-
sok és a beruházásokkal kapcsolatos 
munkálatok miatt. 

Az egyesület elnöke kiemelte: A 
zöldügy nem merülhet ki abban, 
hogy egy adott cég elültet egy-két 
fát. A zöldelkötelezettség tudatos 
vállalás, amely a cég tevékenységé-
nek minden területére hatással kell 
legyen. Kecskeméten jó példa erre a 
TERMOSTAR Kft., ahol a jövőbe he-
lyezett befektetésnek tekintik a tár-
sadalmi felelősségvállalást.

– Az elmúlt 
évtizedekben 
végrehajtott 
fejlesztések-
nek köszönhe-
tően Kecske-
méten sikerült 
elkerülni, hogy 
a távhőszol-
gáltató számá-
ra az egyetlen menekülő út a külföldi 
tőke bevonása legyen. A TERMOSTAR 
Kft. azon kevés hazai hőszolgáltatók 
egyike, amely magyar, mégpedig zöm-
mel önkormányzati tulajdonban ma-
radt, és így tud a korszerű szolgáltatás 
mellett a klímapolitikai célok megvaló-
sításához is hozzájárulni – mondta a 
konferencia zárszavában dr. Szeberényi 
Gyula Tamás, Kecskemét Megyei Jogú 
Város alpolgármestere.

LÁTHATATLAN SEGÍTSÉG
TERMOSTAR VIRTUÁLIS TÁVHŐSZOLGÁLTATÁS NAPJA

A sikeres skandináv és nyugat-eu-
rópai gyakorlat azt mutatja, hogy 
a korszerű biomassza fűtőművek 
üzembe állása és a fogyasztók 
számának növekedése pozití-
van hatott a levegőminőségre. A 

fűtőművek működését ugyanis 
szigorú emissziós paraméterek 
szerint szabályozzák – szemben 
a háztartások gyakran helytelen 
fűtési megoldásával. Horváth At-
tila elmondta: a kecskeméti táv-

hőfejlesztési projektre mindez 
fokozottan igaz. Kecskeméti szol-
gáltatóként a környezetvédelmi 
szabályok betartása a TERMOSTAR 
Kft.-nek nem pusztán kötelessége, 
de saját érdeke.

Minél többen távhősök, annál tisztább a levegő

A Zöld távhő fejlesztési projekt „mellékhatásaként” 
Kecskemét környékén mintegy 10%-kal megnő az 
erdősíthető földterület.

„

Neked ki a hősöd? Rajzolj és nyerj!
A pandémiára való tekintettel má-
jus 15-éig lehet beküldeni a rajzo-
kat a TERMOSTAR Kft. Láthatat-
lan segítség címmel meghirdetett 
rajzpályázatára.

Az alkotásokat e-mailben kell 
eljuttatni a következő címre:  

tavhonap@termostar.hu. A leg-
ügyesebb alkotók nyereménye 
10.000 Ft értékű vásárlási utalvány! 
A legtöbb rajzot beküldő intézmény 
különdíjban részesül!

Részletes pályázati felhívás:  
www.termostar.hu.

A helyi megújuló energiaforrás garanciát jelent arra, 
hogy – történjék bármi – télen melegek lesznek  
a radiátorok a kecskeméti távhős lakásokban. 

„
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A Kecskeméti Vadaskert 
megköszöni az egész 
éves érdeklődést és 
önzetlen segítséget!

KKérjük, hogy adója 
1%-ával Ön is támogassa 
a Kecskeméti Vadaskert 
Természetvédelmi 
Alapítvány munkáját!

Adószámunk: 
18352144-2-03

Online (E-learning)
KECSKEMÉT BAJA KISKUNFÉLEGYHÁZA

Legyen itt a Te neved! 

Kisgyermekes
anyukáknak és

20 év
alattiaknak!

 25 000 Ft-os kedvezmény!*
*25.000 Ft állami támogatás igényelhetsz vissza a KRESZ vizsga díjából,

ha a KRESZ vizsga napján még nem töltötted be a 20. életéved.
Még nincs vége, mert ha CSED-en, GYED-en és GYES-en lévő édesanya vagy

akkor is igénybe veheted ezt a kedvezményt (2020. július 1-jétől)
 „B” kategóriás jogosítvány megszerzése esetén!

VSM:AM Elm.:50%;AM Forg.:68,75%; “A1”, “A2,”A” Elm.: 100%, “A1,”A2,”A” Forg.:70,59%; “B” Elm.:60,74%,
“B” Forg.: 42,75%, “C” Elm.:77,5% “C” Forg.:81,4%ÁKO: “A1,”A2,”A” Forg.: 142,57%;“B” Forg.:178,67%,“C” Forg.:100% 

Kecskemét, Izsáki út 2/a.
+36-20/349-4382

fb.com/furediautosiskola/
www.furedi.eu info@furedi.eu

06-30/919-4694

ÁCS, 
TETŐFEDŐ, 
BÁDOGOS 

SzakképzETT  mESTErEk 

•  zsindelyezés
•  széldeszkázás
•  szegőelemek cseréje
•  beázások javítása
•  ereszcsatorna javítása, 

cseréje, takarítása
•  tetőszerkezet teljes 

cseréje, fedése

alpin- 
technikával.  

kedvező 
árak!

Látványos változások történ
tek az elmúlt hetekben a Szent 
László körúti vásártéren. A zsi
biként vagy nagybaniként ismert 
terület mellett teljesen megújult 
a 6000 m2es parkoló. A zöldítés 
jegyében pedig több mint 120 
facsemetét és cserjét ültetett el 
az Intézmény és Piacfenntartó 
Szervezet a piac több pontján.

Harkai György  

Egy hete megújult parkolók fogadják a 
Szent László körúti piacra érkezőket. 
A zsibiként, illetve nagybani piacként 
ismert vásártér melletti várakozóhely 
megújulva fogadja a vásárlókat és az 
árusokat. A területet eddig is murva 
fedte, de a burkolat 20 év alatt elhasz-
nálódott, kigödrösödött. A gokart-
pálya felőli ingyenes parkolókat egy 
hónap alatt újították fel.

– A 6000 m2-nyi területet most 
teljesen felújítottuk, új murvaréteg-
gel lett leszórva, és hogy egy kicsit 
barátságosabb legyen és a piac is 
zöldebb képet mutasson, két kis nö-
vényszigetet is kialakítottunk, ahol 
örökzöld cserjéket és tujákat ültet-
tünk – nyilatkozta a Kecskeméti Mé-
diacentrumnak Kolek Andrea, az In-
tézmény- és Piacfenntartó Szervezet 
igazgatója. 

A piacon és a parkoló mellett to-
vábbi zöldfelület-kialakítás is történt. 
A vásártérnél facsemetéket és cserjé-
ket ültettek. Először decemberben az 
„Ültess fát! Tegyük zöldebbé Kecske-
métet!” program keretén belül, amely 
a Kecskeméti TERMOSTAR Hőszolgál-
tató Kft. és a 10 Millió Fa – Kecskemét 

Egyesület jóvoltából valósult meg, 
majd legutóbb márciusban.

– Először húsz fát telepítettünk a 
gokartpálya felőli parkolóknál, és ezt 
folytattuk most – szintén a 10 Millió 

Fa Kecskemét Egyesület felajánlásából 
– több mint száz facsemete, illetve 
cserje elültetésével – mondta az In-
tézmény- és Piacfenntartó Szervezet 
igazgatója. 

Kolek Andrea elmondta azt is, hogy 
két éve a Mindszenti körút felőli par-
kolókat újították fel, akkor az erede-
tileg 10 ezer m2-es zúzottköves terü-
letet 7 ezer m2-rel növelték meg. Az 

elmúlt időszak további jó híre, hogy 
a járványügyi előírások lazításával 
nemcsak a zsibpiac nyithatott ki újra, 
hanem a piaccsarnokban található vi-
rágüzletek is.

Megújult a Szent László körúti vásártér

Jelzőlámpák kiépítését tervezik a 445ös főútra
A Magyar Közút Nonprofit Zrt. jelzőlámpás forgalomirányítás ki
építését tervezi a 445ös főút legveszélyesebb kereszteződésébe, 
aminek jelenleg is zajlik az előkészítése.

Kiemelkedően veszélyes szakasz 
Bács-Kiskun megyében a 445-ös 
főút METRO Áruháznál található fel-
hajtó csomópontja. Számos baleset 
történt már ott, emiatt a Magyar 
Közút Nonprofit Zrt. jelzőlámpás 
forgalomirányítás kiépítését ter-
vezi. Ennek az előkészítése zajlik 
jelenleg. Korábban is intézkedtek 
már, hogy biztonságosabb legyen a 
kereszteződés: 2019-ben veszélyt 
jelző táblák kerültek ki, 60 km/órás 
sebességkorlátozás van érvényben, 

illetve a veszélyes hely előjelzésére 
szolgáló sárga harántcsíkozást fes-
tettek fel.

A Magyar Közút Nonprofit Zrt. 
emberei rendszeres forgalombiz-
tonsági vizsgálatok alapján azo-
nosítják rendelet alapján a magas 
baleseti kockázatú szakaszokat. Or-
szágos szinten a Magyar Közút Non-
profit Zrt. összesen 168 veszélyes 
baleseti gócpontot tárt fel a 2017 
és 2019 év között végzett vizsgálat 
során. Puskás Barbara 

TOVÁBBI RÉSZLETEK!

A Four Points by Sheraton 
Kecskemét Hotel és 
Konferenciaközpont
munkatársakat keres 
az alábbi pozíciókba:

- SZAKÁCS
- RECEPCIÓS

- SZOBAASSZONY

További információ a honlapon: 
www.fourpointskecskemet.hu 

Jelentkezés módja: 
magyar nyelvű fényképes önéletrajz 

csatolásával a
karrier@fourpointskecskemet.com 

e-mail-címre 2021.05.10-ig

A piacon és a parkoló mellett további zöldfelület-kialakítás is történt:  
a vásártérnél facsemetéket és cserjéket ültettek

Sok baleset történik a 445-ös főút  
METRO Áruháznál található felhajtójánál,  
ezért további beavatkozásokra van szükség
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Biztonság. Kiszámíthatóság.
Dolgozz nálunk, a Mercedes-Benz gyárban!

www.mercedesgyarkarrier.hu

Mercedes_2021_04_Fizikai_megjelenesek_v1.indd   17 2021. 04. 14.   6:18

Két kiváló kecskeméti tehetség 
ostromolta az országos Varga 
Tamás Matematikaverseny do
bogóját. Nagy Korina és Kovács 
Benedek Noel, a Bányai Júlia Gim
názium és a KRE Petőfi Sándor 
Református Gyakorló Általános 
Iskola tanulói mindketten első 
helyezettként végeztek a rangos 
megmérettetésen. A járványhely
zet ellenére zökkenőmentesen 
zajlott a verseny a felkészítő 
tanárok és a szülők áldozatos 
háttérmunkájának köszönhetően.

A Varga Tamás Matematikaverseny 
országos döntőjét a heti legalább öt 
órában matematikát tanulók kategó-
riájában Nagy Korina nyerte a Bányai 
Júlia Gimnáziumból, felkészítő tanára 
Reiterné Makra Zsuzsanna.

– Vajon hogyan került Korina a ma-
tematika bűvöletébe? – kérdeztük a 
kiemelkedő tanulót.

– Nehéz megmondani, hogy ponto-
san mi fogott meg a matekban, vagy 
mikor volt az a pont, amikor eldöntöt-
tem, hogy többet szeretnék vele fog-
lalkozni. Talán szerepet játszott, hogy 
a szüleim is szerették ezt a tantárgyat, 
vagy hogy a nővérem is tehetséges 
benne. A matematika számomra nem 
a számokról vagy a képletekről szól, 
sokkal inkább a logikus összefüggé-
sekről vagy egy probléma megoldásá-
hoz vezető, akár egymástól teljesen 
különböző utak megtalálásáról. Nagy 
szerencsémre már alsós koromtól fog-
va és a Bányai Júlia Gimnázium tanuló-
jaként is olyan tanárokhoz kerültem, 
akik versenyzésre is ösztönöztek és 
segítettek, támogattak matematikai 
tanulmányaimban. Nagyapám szerint 
már egy-két évesen is az abakusszal 
játszottam, de szerintem akkor még 
csak a színek és a csörgő hang fogott 
meg. De ki tudja?

Felkészítő tanára Varga József kol-
légája nyugdíjba vonulása óta tanítja 
az ifjú tehetséget.

– Korina kiemelkedő képességű, 
érdeklődő, szorgalmas diák, aki min-
den lehetőséget megragad, hogy fej-
lődhessen, önállóan is képezi magát 
– mesélte tanítványáról. – Nagyon 
jól meglátja a matematikai problé-
mák lényegét, és precízen, pontosan 
levezeti a megoldást. Mindemellett 
barátságos, nyitott személyiség, osz-
tálytársai is mindig számíthatnak rá. 
Nagy öröm számomra, hogy tanítha-
tom Korinát.

A heti 4 órában matematikát tanu-
lók kategóriájában országos bajnok 
Kovács Benedek Noel, a Petőfi Sándor 

Református Gyakorló Iskola diákja 
lett, felkészítő tanára Nagy Tibor.

Benedek érdeklődése a matematika 
iránt már nagyon korán megmutatko-
zott: óvodás korában azzal szórakoz-
tatta a családot, hogy ha meglátott 
egy autót, annak rendszámát fejből ki-
egészítette 1000-re. Később sem érte 
be a problémák egyszerű megoldásá-
val. Az a kihívás számára, hogy egy 
feladatra több megoldást is találjon, 
olyan megoldást is, amire más nem 
gondol. Ebben segítette a sakk szere-
tete, ami megtanította több lépéssel 
előre gondolkodni. 

Néhány évnyi sakkozás után ér-
deklődése egyre inkább a matema-
tika felé fordult. Fontos szerepe volt 
ebben Nagy Tibor tanár úrnak, aki – 
látva benne a tehetséget – a szárnyai 
alá vette: kiemelten foglalkozott vele, 
a város legjobb matekosait tömörítő 
szakkörbe szervezte és versenyekre 
nevezte. 

Benedek 6. osztályos korában fel-
vételt nyert a Pósa Lajos matematikus 
nevével fémjelzett hétvégi táborokba 
is, melyekből sok élménnyel és még 
több új ismerettel felvértezve érke-
zett haza. A tábori élmények határoz-

ták meg a továbbtanulását is, Benedek 
jövőre a Budapesti Fazekas Mihály 
Gimnázium speciális matematika ta-
gozatán folytatja a tanulmányait.

Tavaly nyáron csalódott volt Beni, 
hogy a szép eredmények ellenére nem 
kapott meghívást a Matematikai Mu-
latságok Táborába, a MaMuT-ba. Ez a 
kudarcélmény vezetett ahhoz, hogy 
elhatározta, hogy a három országos 
verseny (Zrínyi, Kalmár, Varga Tamás) 
egyikén dobogós helyezést szeretne 
elérni, ami automatikus meghívást 
eredményez a táborba. Külön öröm, 
hogy a Varga Tamás Matematikaver-
seny győzteseként ez az álma idén 
nyáron teljesülhet.

– Milyen volt a verseny? – kérdez-
tük Benit.

– Az első két forduló feladataival 
könnyen boldogultam, a döntőben 
azonban már találkoztam kihívást 
jelentő feladatokkal. Sokat gondol-
koztam azon, hogy milyen stratégiát 
válasszak: az első egy órában még fris-
sen, vázlatosan megoldjam az összes 
feladatot és a 2-3. órában dolgozzam 
ki részletesen azokat vagy sorban 
haladjak? Végül ez utóbbit választot-
tam, de a 4. és az 5. feladatnál már 
éreztem, hogy fáradok, így nagyon 
koncentrálnom kellett, hogy alaposak 
legyenek az indoklásaim.

Benedek tudásszomja és akaratere-
je is óriási. Ma már gyakorlatilag „ön-
járó”, önállóan képezi magát, szabad-
idejében is nagyon sokat foglalkozik 
a matematikával. Könyvek, interneten 
fellelhető írott és képi anyagok, min-
den jöhet neki, ráadásul nemcsak ma-
gyar, hanem angol nyelven is. A mun-
kában nagyon sokat lendített a Petőfi 
iskolai szakkörön túl a Kecskemét 
város támogatásával szervezett váro-
si matematika-szakkör, a felkészülés 
során Csordás Mihály és Varga József 
tanár urak is segítették Benedeket. 

További eredményes pályafutást 
kívánunk Kecskemét ifjú zsenijelöltje-
inek! Turai Laura

KECSKEMÉTI DIÁKOK 
országos matekcsúcson

Nagy Tibor, Kovács Benedek Noel,  
Reiterné Makra Zsuzsanna és Nagy Korina

Fotó: Bogdándi Ferenc
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Már több mint egy éve a koronavírus elleni 
harcról szól az élete dr. Bozóky Istvánnak, 
a kecskeméti Covid Tüdőbelgyógyászati 
Osztály osztályvezető főorvosának. Végki
merülésig dolgozik minden nap, többnyire 
a hétvégén is a betegek életéért küzd. 
Kétéves kisfia számára ajándék minden 
perc, amit apukájával tölthet. A betegek 
és a kollégák szavazatai alapján ő lett Az 
év Coviddolgozója Kecskeméten. Többek 
között erről az elismerésről is kérdeztük 
telefonos interjúnkban.

Pásztor Andrea

– Hogyan változtatta meg az életét, a munká-
ját, hogy a Tüdőbelgyógyászati Osztály vezető-
jéből a Covid Tüdőbelgyógyászat Osztály veze-
tője lett?

– Ez az egy év gyökeresen megváltoztatta 
nemcsak az én életemet, kollégáimét is. Sok 
áldozatot követelt tőlünk és a családtagjaink-
tól is. Tavaly nem lehettem ott kisfiam egyéves 
születésnapján. Elköltöztek itthonról anyukájá-
val, hogy nehogy hazavigyem a vírust a kórház-
ból. Akkor három hónapig nem láthattam őket, 
video telefonon tartottuk a kapcsolatot. Most 
együtt van a család, de csak nagyon keveset 
vagyok itthon. Sajnos ilyenkor is nehéz leplez-
nem a mérhetetlen fáradtságomat. Kisfiamon 
is érzem, mennyire hiányzom neki. Hatalmas 
öröm számára, ha véletlenül van olyan hétvége, 
hogy úgy ébred fel, mégiscsak itthon van apa. 
Hamarosan itt a második születésnapja, arról 
semmiképp sem szeretnék lemaradni! Renge-
teg energiát kapok a családomtól, remélem, 
hogy egyszer bepótolhatom majd azt az időt, 
amit most elrabolt tőlünk a járvány.

– Az A-épületben történik a covidos betegek 
ellátása. Pontosan milyen részlegekre oszlik ez 
a három emelet?

– Két szinttel, 75 ággyal kezdtük a saját osz-
tályunkon, azután folyamatosan kellett kiköltöz-
tetni az osztályokat: az egyes belgyógyászatot, a 
kardiológiát, az invazív kardiológiát, a gyermek-
osztályt, a szülészet-nőgyógyászatot. Ezek he-
lyét mind mi foglaltuk el a covidos betegekkel. 
Ez hét szárnyat, szükség esetén 240 ágyat jelent. 
Itt van a Covid-műtő, és a covidos kismamák szü-
lésére is itt van lehetőség.

– Most tetőzik a harmadik hullám. Volt már 
telt ház Kecskeméten?

– Húsvét előtt volt olyan ügyelet, amikor dél-
utántól reggelig 30-35 beteg jött. Korábban a tíz 
beteg is soknak tűnt, most pedig már örülünk, 
ha csak húsz új beteg érkezik.

– Sokan el sem tudják képzelni, mi folyik je-
lenleg a kórházakban. Leírná, mivel kell szem-
benéznie annak, aki a Covid-osztályra kerül?

– Csak a középsúlyos, súlyos betegek ke-
rülnek be az osztályra légzési elégtelenség-
gel, vagyis szinte mindenki oxigénre szorul. 
A betegek 90 százaléka levegőért kapkod, 
légszomjjal, levegőhiánnyal, kínzó köhögéssel 
küzd, rendkívül gyenge, elesett. Túlzás nélkül 
mondhatom, hogy a legtöbben az életükért 
küzdenek. Szörnyű látni a szemükben a rémü-
letet. Többnyire kétoldali tüdőgyulladásuk van, 
sokan egy mondatot sem tudnak végigmonda-
ni anélkül, hogy ne fulladnának. És ez az egy 
mondat is mérhetetlenül kifárasztja őket. A 
tüdőosztályon számunkra nem volt ismeretlen 
a légzési elégtelenség, de ez a foka minket is 
megdöbbent. Más területről érkező szakem-

bernek pedig még inkább szörnyű ezt látni, 
pszichésen feldolgozni.

– Szkafanderbe öltözve csak az orvosok, ápo-
lók szemét láthatják a betegek. Hogyan tudják 
őket bátorítani, van-e idő, energia a jó szóra, a 
törődésre, vagy amikor az életük a tét, akkor 
csak a gyógyításra kell összpontosítaniuk?

– Valóban nem sok időt tudunk erre fordítani, 
de az a néhány perc is sokat jelent számukra, 
amikor elmagyarázzuk, miért kell kitartaniuk, 
miért kell együtt küzdenünk. Próbáljuk tartani 
bennük a lelket, hogy azt a pár napot bírják ki, 
amíg megfordul a helyzet. Erre mindenki figyel 
nálunk. Ez szükséges ahhoz, hogy ne adják fel, 
ugyanis együtt kell harcolnunk azért, hogy ne 

kerüljenek lélegeztetőgépre. Ehhez az ő lelki 
erejükre, kitartásukra is szükség van. Igyek-
szünk támogatni őket, ha csak néhány szóval, 
egy érintéssel, egy mosollyal is.

– A kollégák irányítása mellett a betegek gyó-
gyításában is részt vesz?

– Sok adminisztratív feladat mellett én is 
bent töltöm a mindennapjaimat a Covid-részle-
gen. Figyelemmel kísérem a betegek állapotát, 
megbeszéljük a kritikusabb esetek kezelését. 
Korán bent vagyok én is, hogy segíthessek, de 
az ügyeletekben is ugyanúgy részt veszek, mint 
a kollégák. Semmiképp nem bújnék ki ez alól, 
hisz senkit sem tudunk nélkülözni a vírus elle-
ni harcban. Többnyire otthon is folytatódik a 

munka. Válaszolni kell a le-
velekre, a telefonhívásokra. 
Ha gond van, itthon is elér-
nek a kollégák, de rengeteg 
az aggódó telefon is, hisz 
szinte már mindenkinek 
fekszik bent rokona, isme-
rőse. Így néha szinte 24 
órás a műszak, de napi 12 
órát biztosan bent töltök a 
kórházban.

– Mennyire viselte meg 
ez a bő egy év az orvoso-
kat, ápolókat?

– Ez az egy év fizikailag 
és mentálisan is hihetetlen 
megterhelést jelentett a 
kollégák számára. Egy éve 
még levegőt venni, beszél-
ni is alig tudtunk az FFP- 
maszkokban, most pedig 
már megszokottá vált, gya-
korlatilag ebben éljük az 
életünket.  A nővérektől is 
hatalmas kitartást igényel, 
hisz az elmúlt egy évben 
alig voltak szabadságon. A 
lelki megterhelés azonban 

még ennél is nagyobb. Van rá lehetőség, hogy 
pszichiáterek segítsenek a feldolgozásban, de 
én nem tudok arról, hogy ezt bárki igénybe vet-
te volna. Egyrészt mindenki inkább a magánéle-
tébe, a családjába próbál menekülni, másrészt, 
amikor végzünk, olyan fáradtak vagyunk, hogy 
a kevés pihenőidőt szeretnénk otthon eltölteni.

 – Mi ad erőt az egészségügyben dolgozók-
nak ezekben a háborús időkben?

– Leginkább a sikeres gyógyulások adnak 
erőt. Amikor valaki a halál torkából visszajön, és 
a saját lábán megy haza. Az ilyen esetek sokat 
segítenek mindannyiunknak. Minden gyógyulás 
egy sikertörténet számunkra. Több esetben volt 
várandós betegünk, ők szerencsésen felgyógyul-
hattak, és most együtt lehetnek gyermekükkel. 
Volt olyan 70 éves betegünk, akinek szinte 
légző felülete sem maradt a vírus miatt, mégis 
sikerült a saját lábán hazamennie.

 – Van-e lehetősége a családtagoknak a bú-
csúra, ha már egyértelmű, hogy nem tudják 
megmenteni egy beteg életét?

– A kritikus betegek hozzátartozóit igyek-
szünk elérni, ha látjuk, hogy rosszra fordul a 
helyzet. Ha akarnak, engedéllyel bejöhetnek a 
látogatási tilalom ellenére is. Sokszor azonban 
nincs idő elbúcsúzni a betegség kiszámíthatat-
lansága miatt. Van, hogy órák alatt fordul meg 
egy beteg állapota, vagy hogy 24 órán belül el 
is veszítjük őt. 

 – Gyakran élnek ezzel a lehetőséggel?
– Az utóbbi hetekben megcsappant a látoga-

tási kedv, valószínűleg mindenki fél. Sokszor pe-
dig a vírus gyors terjedése miatt a család többi 
tagja otthon van betegen vagy karanténban.

– A betegek és a kollégák véleménye alapján 
lett ön Kecskeméten Az év Covid-dolgozója. Mit 
szólt az elismeréshez?

– Annyit dolgozunk, hogy igazán nem is volt 
időm foglalkozni ezzel. Mindenesetre kétes ér-
zéseket ébresztett bennem. Egyrészt örülök, hi-
szen sokan szavaztak rám, másrészt úgy érzem, 
hogy nem csak nekem járna az elismerés. Ez egy 
csapatmunka, nem hiszem, hogy ebből bárkit 
ki lehetne emelni. A sok-sok nővér, aki pihenés 
nélkül ápolja a betegeket, a rengeteg orvos, köz-
tük azok, akik más területen dolgoztak, mind-
mind nélkülözhetetlenek most a frontvonalon. 
Mindenki olyan odaadással végzi a feladatát, 
és szakmailag is minden elvárásnak megfelel, 
hogy le a kalappal előttük. Mindannyian egy-egy 
fogaskerék vagyunk a gépezetben. Nekik is kö-
szönhető, hogy bátran ki merem jelenteni, mi 
minden beteget megfelelően el tudtunk látni a 
húsvét előtti rázós időszakban is. Ezúton is kö-
szönöm mindannyiuk áldozatát.

 – Látja már az alagút végét?
– Bár a beérkező betegek száma most épp va-

lóban csökkenést mutat (a napi 37 után tényleg 
kevesebb a 20), úgy látom, hogy messze még a 
vége. Abban azért bízom, hogy két-három héten 
belül alacsonyabb szinten áll meg az egészség-
ügy terhelése.

Úgy gondolom, hogy mindenképpen csak az 
oltásban bízhatunk. És nem annyira az egy oltás-
ban, mint a teljes védettségben. Ha négymillió 
emberről elmondhatjuk, hogy mindkét oltást 
megkapta, az már sokat fog enyhíteni az egész-
ségügy terhelésén. 

– Hogyan fogja kipihenni magát, ha minden-
nek vége?

– A legnagyobb pihenés az lenne, ha otthon 
lehetnék legalább két hétig, de már egy hétnek 
is nagyon örülnék. A pihenés fénypontja pedig 
az lenne, ha kikapcsolhatnám a telefonom és 
megszüntetném a levelezésem is. Végre csak a 
családomé lehetnék.

– Mit üzenne azoknak, akik még mindig nem 
veszik komolyan a vírus fenyegetését?

– Szeretném, ha tudnák, hogy nincs védve 
senki sem. Vegyék komolyan ezt a veszélyt! Kró-
nikus betegség nélkül huszonévesek is kerülnek 
be kritikus állapotban hozzánk. Mindenkit arra 
biztatok, hogy vegye fel az oltást. Ha nem ma-
gáért, akkor a családtagjaiért. Bármelyik típus 
nyújt annyi védettséget, amivel elkerülheti, hogy 
belehaljon ebbe a betegségbe. Aki ugyanis el-
kapja, azzal az első héten bármi megtörténhet. 
Sok fiatal betegünktől halljuk, miközben levegő-
ért kapkodnak: nem hitték volna, hogy ez velük 
is megtörténhet. Egészen addig, amíg be nem 
kerültek hozzánk…

 A teljes interjú a Hiros.hu-n olvasható!

Az ad erőt, amikor valaki 
VISSZAJÖN A HALÁL TORKÁBÓL

TOVÁBBI RÉSZLETEK!

Bozóky István: Mindannyian  
egy-egy fogaskerék vagyunk a gépezetben 

Fotó: Banczik Róbert

Fotóriporterünk, Banczik Róbert tavaly ősszel 
készítette a fotót a Covid-részlegen
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Az Izsákon élő Kiss Éva élete 
pont úgy indult, mint bárki másé, 
a sors azonban kíméletlenül 
közbeszólt. Sorra veszítette el 
családtagjait, és közben kapott 
egy agyvérzést is. Bénulása és 
férje halála miatt már nem tud 
úgy dolgozni a közös vállalkozá
sukban, ahogy eddig, így most 
nagyon nagy segítségre van 
szüksége.

Juhász Csenge

A közös szakma, a kárpitozás hoz-
ta össze Kiss Évát és férjét, Sándort. 
Kettejük élete ugyanúgy kezdődött, 
mint bárki másé. Kezdetben a nő 
édesanyjának házában éltek, később 
azonban közös vállalkozást terveztek. 
Mindeközben megszületett 1999 no-
vemberében első gyermekük, Dusán. 
A kisfiú azonban négyévesen 2004 
augusztusában életét vesztette egy 
autóbalesetben.

Éva és Sándor a szörnyű tragédia 
után sem adta fel. Azért, hogy megte-
remtsenek egy közös kárpitosműhelyt 
és egy nagyobb családi fészket, svájci 
frank alapú hitelt vettek fel egy izsá-
ki ingatlanra. Megszületett két kislá-
nyuk, Odett 2005-ben, Iringó pedig 
2007-ben. Így már teljes volt a bol-
dogság, család, ház, gyerekek és a vál-
lalkozás. Ezt a boldog és tökéletesnek 
látszó időszakot azonban rövidesen 
újabb tragédia követte. 2009 májusá-
ban ugyanis Odett, rákos betegsége 
miatt mindössze három és fél évesen, 
követte bátyját a mennyországba.

A kislány betegsége idején Éva és 
férje nem fogadták el, hogy gyűjtsenek 
nekik, úgy gondolták, hogy az ő felada-
tuk a megoldás. Így újabb hitelt vettek 
fel, majd rövidesen bekövetkezett a 
svájci frank már jól ismert bukása.

– Nagyon-nagyon sokat kellett dol-
goznunk, hogy egyáltalán megmarad-
jon ez a ház – mondja Éva. – Egy olyan 
mókuskerékbe kerültünk, amiből tud-
tam, hogy valahogy ki kellene száll-
nunk, de akkor már nem láttam belőle 
kiutat. Csak dolgoztunk, dolgoztunk 
és dolgoztunk. Az összes ismerősünk 
úgy ismert minket, hogy mi állandóan 
csak dolgozunk és sehova nem me-
gyünk. A termékeinket fesztiválokon 
és rendezvényeken állítottuk ki, ahol 
szintén csak dolgoztunk. 2015-ben 
azonban úgy alakult, hogy az agyam 
azt mondta, hogy jó, akkor ennyi volt, 
ez nem mehet így tovább. Agyvérzést 
kaptam, 12 nap múlva pedig a kifolyt 
vér berögösödött, elindult és egy 7 
centiméteres területet elzárt. A bal 
oldalam lebénult és tolószékbe ke-
rültem. Nem kívánom senkinek sem 
azt az érzést, amit én akkor, ott átél-
tem – folytatja sírva. – A tolószékben 
ülve azt éreztem, hogy az én életem 
megállt, de az élet folyik mellettem 
tovább, csak nélkülem. De közben 
tudtam azt, hogy otthon van egy csa-
ládom, aki rám vár, és muszáj mindent 
megtennem, hogy felépüljek. Erőn 
felül mindent megtettem, egy perc-

re sem hagytam el magam. Tudtam, 
hogy az addigi életemnek vége, de 
még ott bénán fekve kitaláltam, hogy 
hogyan tovább.

A sok megpróbáltatás közepette Éva 
újratanult mindent, amit csak lehetett, 
férje pedig mindvégig hitt a felépülésé-
ben, támogatta, ahogy csak tudta.

– Egy annyira pozitív férjem volt, 
hogy én még nála pozitívabb embert 
nem láttam.  Mindenben támogatott. 
Ezek a tragédiák azért rányomják az 
emberre a bélyeget, de ő még ebben 
az állapotomban is mindig elmondta, 
hogy mennyire szép vagyok. Maximá-
lisan, mindig pozitívan, erőt adott a 
mindennapjaimhoz, hogy tudjak to-
vább létezni és épülni. És ennek meg 
is lett az eredménye. 

A bénulás ugyan nem múlt el ma-
radványok nélkül, de Éva megtanult 
így is élni. A jövőkép reménye már a 
kórházi ágyon fekve felvillant benne, 
hiszen világ életében az alkotás volt 
a lételeme, így tudta, hogy nem ad-
hatja fel azt, amit addig csinált. Ezért 
döntötte el, hogy elindít egy web-
áruházat, hiszen a rendezvényeken, 
kézműves vásárokon már nem tudott 
megjelenni, ugyanis agyvérzése óta 
nem vezet. Éva elfogadta sorsát és ki-
hozta a legjobbat az akkori helyzeté-
ből, amit csak lehetett. Újra boldogok 
lehettek.

2021 első napjaiban azonban újabb 
tragédia érte a családot, férje édes-
anyja eltávozott közülük. Ismét ösz-

szetörtek. Január 21-én eltemették 
az édesanyát, majd Éva férje, Sándor 
a temetés másnapján összeesett, és a 
karjaik közt meghalt tüdőembóliában.

– Itt maradtunk ketten a kislányom-
mal. Én egy agyvérzéses bénaságból 
felépülve. A vállalkozásunk, ahogy 
felépítettük már nincs, mert amit én 
meg tudok csinálni, azokon a napo-
kon, amikor jól vagyok, csak töredéke 

annak, amit korábban alkottam. Ha 
a lakáshitelünk nem lenne, akkor a 
munkáimért befolyt összegből el tud-
nám tartani magunkat. Tehát ebből 
a szempontból nem félek a jövőtől, 
soha nem is féltem, mindig is dol-
goztam, mindig is a saját munkámból 
tartottam el magam. Ha nem lesz hi-
telem a házon, akkor már mindenem 
meglesz. Annyi egészséget mindig ad 

a Jóisten, amennyi kell nekem, mindig 
segít. Nem hagyott el a hitem sem, 
egy percre sem, az is megmaradt ne-
kem szerencsére. Tudom, hogy hova 
tartozom, csak vannak nehéz napok.  

Éva 13 éves kislánya túl hamar ta-
pasztalta meg, milyen a felnőttlét. Ő 
a mindennapjait nem a szokásos tiné-
dzser dolgokkal tölti, hanem édesany-
ját figyeli és ápolja, végzi a ház körüli 
teendőket. Most egy magaságyásos 
kert kialakításán dolgoznak, rájöttek 
ugyanis, hogy az egészségük minden-
nél fontosabb, így szeretnének saját 
gyümölcsöt és zöldséget termeszteni. 
Kaptak már tárgyi segítséget, rakla-
pot, téglát, földet, most azonban fizi-
kai segítségre lenne szükségük, hogy 
mindez meg is valósuljon.

– Olyan nehéz ezt az egész nyomo-
runkat a világ elé tárni, mert engem 
mindig munkára tanítottak, és most is 
dolgozni akarok, csak nem bírok úgy, 
ahogy kellene. Az pedig iszonyatos 
érzés, amikor azt érzem, hogy fejben 
csinálnám, csak nem bírom. Február-
ban volt egy szívkatéter vizsgálatom, 
jövőre terveznek beavatkozást, és 
majd meglátjuk… Egyelőre azonban 
nincs fizikai erőm.

Éváéknál a legnagyobb problémát 
a hatalmasra nőtt svájci frank jellegű 
lakáshitel törlesztése okozza. Bénulá-
sa óta a bal kezén csak két ujjába tért 
vissza az élet, ami miatt nem tud úgy 
és annyit dolgozni, amennyit kellene, 
hogy mindent ki tudjanak fizetni.

Gyermekei és férje halála után is 

MARADT MÉG HITE

Aki szeretné támogatni Évát és Iringót, ide utalhatja el azt az összeget, 
amit gondol, amennyit megtehet. Az utalás során a Kiss Éva nevet kell 
feltüntetni, és a közleménybe az ADOMÁNY szót kell beírni.

10300002-10373377-49010016
Termékeik megvásárlásával is segíthet, webáruházuk  

a https://odettbutorszalon.hu/shop/ webcím alatt érhető el.
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80 éve, 1941. 
április 13-án 
született Halász 
Mihály Balázs 
Béla-díjas ope-
ratőr. Fiatalon 
vagány pesti 
srác volt, ki is 
tiltották a fővá-
rosból és néhány évig Kecskeméten élt 
és dolgozott. Egy kiskörzeti mozihá-
lózat munkatársaként a tanyavilágban 
élőknek vetített filmeket, emellett a 
megyei moziüzemi vállalat munkájá-
ban is részt vett. 1963-ban térhetett 
vissza a fővárosba, s miután elvégezte 
a Színház- és Filmművészeti Főiskolát, 
a Magyar Televízió operatőre lett. For-
gatott tévé- és játékfilmeket, valamint 
dokumentarista munkákat. Szomjas 
György Rosszemberek, illetve Kopasz-
kutya című két nagyjátékfilmjének fel-
vételei is az ő nevéhez fűződnek. Fiata-
lon, 1984-ben hunyt el.

140 éve, 1881. 
április 16-án 
Kecskeméten 
született Földy 
József tanár, 
m ű f o r d í t ó , 
tankönyvíró . 
Közép isko la i 
tanulmányait 
szülővárosa piarista gimnáziumában 
fejezte be, azután a budapesti Páz-
mány Péter Tudományegyetemen kö-
zépiskolai tanári oklevelet szerzett. 
16 évig a piarista rend tagja volt, majd 
kilépett onnan, és  református lelki-
pásztori képesítést szerzett. 1924-től 
a pápai református főiskolán tanított. 
A klasszika-filológia szinte valamennyi 
ágának kiváló művelője volt, különösen 
jelentősek a klasszikus görög és latin 
szerzők műveinek fordításai. Számos 
szótárt, görög és latin tankönyvet, 
olvasókönyvet és nyelvtant írt, illetve 
szerkesztett. 1965-ben hunyt el.  

Lapunk 
archívumából
Áprilisi idő
„Azt mondják, hogy a ki ebben a hires ápri-
lisban született: hóbortos, szeszélyes; álta-
lában véve minden a mi ebben a hónapban 
történik, olyan szeszélyes s kellemetlen; egy 
szóval nevezetes egy hónap. Ezt a kritikát 
akarja a t. Április úr továbra is fenntartani, 
mert a mit a héten is tett, igazolni látszott 
ebbeli szilárd és makacs elhatározását. 
Hogy a dolog lényegére térjünk, a mult va-
sárnapi ominózus napot kell felemlitenünk 
és megörökitenünk. Irtóztató villámlás, 
eget-földet rázó dörgés, felhőszakadás, 
lábnyi magas jégréteg a nyúlszivűek rette-
gése (a bátrabbak kisebb fokú félelme) és a 
villám gyujtószikrái teszik e miserabilis na-
pot nevezetessé. De megemlegetik e napot 
a szőlősgazdák is, ahol t. i. a vihar jéggel 
átvonult, mert, mondhatni minden bimbót 
és virágot levert a gyümölcsfákról; s cso-
dálatos, hogy mig a város közepén levő 
útczákat és tereket lábnyi magas jégréteg 
fedte, addig a város többi útczáin, az eső 
után, alig lehetett látni egy-két jégszemet.” 
 (KL, 1896. április 26.)

Ismét szól az orgona
„Az 1944 októberi harcok idején a refor-
mátus templom belövést kapott, A belövés 
következtében az orgona súlyos sérülést 
szenvedett. Több mint másfél év óta or-
gona nélkül folytak az istentiszteletek. A 
református hívek állandóan foglalkoztak 
az orgona rendbehozásának kérdésével. 
Ez év tavaszán lehetőség nyílott ennek a 
régi tervnek megvalósítására. Az egész 
gyülekezet áldozatkészsége előteremtette 
a szükséges anyagi fedezetet. [...] 1945 
hus vétra a megsérült templom rendbeho-
zatalát hajtotta végre a gyülekezet, mos-
tani husvétra pedig a megújított orgona 
megszólalása örvendezteti az egybesereg-
lett híveket.” (KL, 1946. április 21.)

A város 
krónikáiból

Quadosok és tőserdei 
nyitás a természet
védelmi magazinban
Természetvédelem határok nélkül című magazinunk első májusi 
számában a nézők betekintést nyerhetnek például egy ágasegyhá
zi környezettisztító quadtúrába. Egyéb más tudósítások mellett a 
programban szó esik Tőserdő evezési és későbbi fürdési lehetősé
geiről is, a várható nyitásról Madari Róbert, Lakitelek polgármestere 
mesél. Az adás május elsején, szombaton 19 órától tekinthető meg a 
Kecskeméti Televízió műsorán.

„Önkéntesen egy zöldebb Ágasegy-
házáért négykeréken!” mottóval in-
vitálta környezettisztító quadtúrára 
a Quad Action Concept Hungary 
ágasegyházi csapat az önkénteseket. 
A cél az volt, hogy megtisztítsák a 
környező erdőket Ágasegyházától 
egészen Ballószögig. Az illegális sze-
métlerakó helyeket már korábban 

feltérképezték, most a három cso-
port három irányba indult el, hogy 
összegyűjtsék a szemetet. A sok hul-
ladékot egy quad után kötött után-
futóval és egy másik járművel szállí-
tották el az izsáki szemétlerakóba. 
A túrákról, élményekről a műsorban 
beszámol majd Solymos Tibor szer-
vező, aki szeretné, ha akciójuk or-

szágossá fejlődne. A legközelebbi 
szemétszedés Kerekegyházán lesz 
egy hónap múlva. 

Tőserdő evezési és későbbi fürdé-
si lehetőségeiről, a várható nyitásról 
Madari Róbert, Lakitelek polgármes-
tere mesél majd az idei szezonnyitás 
kapcsán, de szó lesz a tervezett fahá-
zakról, amelyekben a helyi termelők 
portékáit fogják árusítani. A koráb-
ban üzemelő kalandpark a természe-
ti változások miatt már nem hasz-
nálható, ehelyett egy paintballpályát 
szeretnének kialakítani. Terveznek 
például gasztro-, könnyűzenei, nép-
zenei és táncos programokat; autós 
találkozót.  A polgármester célja, 
hogy komplex turisztikai kínálatot 
tudjanak nyújtani a pihenni vágyók-
nak. A lehetőségekről bővebben 
műsorunkban.

KÉTHETENTE 
SZOMBATONKÉNT 

19 ÓRÁTÓL

TISZTA PERCEK – új műsor a KTVn a függőségekről

Új, tízrészes sorozatot indít a Kecskeméti Televízió a szenvedélybe
tegségekről a MentálAddikt Konzultációs Iroda önállóan tevékenyke
dő szakembereinek közreműködésével. A Tiszta percek című beszél
getős műsor hetente, szerdánként jelentkezik majd. Minden adásban 
más függőségről lesz szó, kitérve az adott betegség lélektani hátteré
re és a terápiás lehetőségekre. 

Az egészséges emberek lelkén is ne-
hezen gyógyuló sebeket ejtett már 
eddig is a több mint egy éve tartó 
koronavírus-járvány, a szenvedélybe-
tegek krízisét pedig még jobban el-
mélyítette ez a bizonytalanságokkal, 

fájdalmakkal és korlátozásokkal teli 
időszak. 

– Nagyon sokan vannak home offi-
ce-ban, beszorultak, nagyon kicsi 
mozgástérrel. A keretek szétestek, 
nincs már reggel, nincs dél, nincsenek 

szabályok, mint a munkahelyre bejá-
ráskor – világította meg Hegymegi 
István addiktológiai konzultáns a 
szerhasználók súlyosbodó válságának 
egyik okát.

Az érintett családoknak fontos tud-
niuk, hogy van segítség számukra. 
Akár már egyetlen, szakember által 
vezetett beszélgetés is a felépülés 
útjára terelheti a szenvedélybeteget. 
Egy olyan konzultáció, amely során 
nincs ítélkezés, kérdések azonban 
vannak. 

Lehetséges, hogy 
ezen a konzultáción a 
szerfüggő személy elő-
ször szembesül azzal, 
hogy szabad gondol-
kodnia a saját jövőjéről. 
Talán teljesen új lesz 
neki az élmény, hogy ő 
nem ,,veszett ügy,” és 
hogy van más megoldás 
is azoknak a traumák-
nak a feloldására, ame-
lyeket eddig a szerrel 
próbált ,,öngyógyítóan” 
kezelni. Olyan megol-
dás, amelynek nem a 
halál a végkimenetele.

– Általában a hozzátartozók sok-
kal hamarabb kezdik rosszul érezni 
magukat attól, hogy valaki iszik, és 
ők próbálnak segítséget kérni. Talán 
az nem nagyon van ott a köztudat-
ban, hogy van segítség a hozzátarto-
zók számára is – hangsúlyozta Fodor 
Zsuzsanna addiktológiai konzultáns, 
mentálhigiénés szakember az alko-
holbetegség kapcsán.

A hozzátartozónak először meg 
kell értenie a szenvedélybetegség 
természetét. Ehhez pedig saját hibás 
működésének lehetőségét is meg kell 
vizsgálnia. Az alkoholbeteg ugyanis 
egy diszfunkcionális családi vagy kör-
nyezeti rendszer ,,tünete”, így a be-
tegség valójában soha nem egy ember 
problémája.

A Kecskeméti Televízió ezeknek a 
témáknak kíván teret adni a szakér-
tői oldal bevonásával egy új, tízrészes 
sorozaton keresztül. A Tiszta percek 
című beszélgetős műsor április 28-
án indul és heti rendszerességgel, 
szerdánként jelentkezik majd friss 
tartalommal a Hírórán belül, 19:45-
től. Az első két rész az alkoholbeteg-
ség lélektanát, terápiás lehetőségeit 
járja majd körül. A továbbiakban te-
rítékre kerül a kábítószer-függőség, 
a legális szerek túlzó használata, a 
munkamánia és a testedzésfüggő-
ség, a digitális függőség, a szeren-
csejáték-függőség, a társfüggőség és 
a szexfüggőség. Az utolsó adás azt 
mutatja majd be, hogyan néz ki egy 
segítő konzultáció a Mentál-Addikt 
Konzultációs Irodánál.  Erdei Orsolya

VIDEÓRIPORTUNK A 
KECSKEMETITV.HUN

Fodor Zsuzsanna és Hegymegi István addiktológiai konzultáns

Erdei Orsolya szerkesztő
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Bár fiatalon a képzőművészet von
zotta, édesapját, Kalocsa legendás 
városi főmérnökét követve ő is a 
műszaki pályát választotta. Építő 
és gazdasági mérnöki diplomát 
szerzett, és tudását – tanácsi 
dolgozóként és több vállalkozás 
vezetőjeként – immár több mint öt 
évtizede Kecskeméten kamatoz
tatja. Nyugdíjasként is „harcol” 
a hírös város egyegy feledésbe 
merült vagy épp pusztulásra ítélt 
építészeti értékének megmen
téséért, és most már szeretett 
kedvtelésére, grafikák készítésé
re, elsősorban portrék rajzolására 
is van ideje. 

– Mikor és miként fejezte be szakmai 
munkáját?

– Az 1990-as évek elején indult gaz-
dasági változások a mi szakmánkat 
sem kerülték el, a rendszerváltás után 
a korábban jól prosperáló építőipari cé-
gek jövője is megkérdőjeleződött. Épp 
ezért, bár egy ideig még a Bácsépszer-
nél dolgoztam, egy statikus kollégám-
mal közösen saját céget alapítottunk. 
Így 1997-től, a munkahelyem fölszámo-
lása után már csak a vállalkozásunkban 
folytattuk a szakmát. Innen, a Struktú-
ra Kft.-ből mentem azután nyugdíjba, 
előbb csak papíron, majd 2010-ben, 
amikor 70 éves lettem, véglegesen. Erre 
a lépésre tudatosan készültem, a még 
folyamatban lévő munkákat szépen 
kifuttattuk és a céget végelszámoltuk. 
Azóta főállású nyugdíjas vagyok, s bár 
régebbi partnereink közül tervezői fel-
adatokkal egy ideig még meg-megke-
restek, ezeket a felkéréseket azonban 
már nem vállaltam el, régi munkatársa-
imhoz irányítottam őket.

– Korábbi kollégáival másképp is 
tartja még a kapcsolatot? 

– A világhálón otthonosan mozgok, 
a net adta lehetőségeket kihasználva 
szoktam velük elsősorban „találkozni”. 
Sajnos, egykori munka- és diáktársa-
im közül már sokan elmentek, ritkuló 
összejöveteleinken egyre kevesebben 
vagyunk.

Néhány szakmabelivel azonban – 
mivel több régi, építészethez kötődő 
kecskeméti képzőművészeti alkotás 
megmentéséért küzdök – gyakran ösz-
szefutok. A hetvenes években a nemzet-
közi zománcművészeti alkotótáborok 
résztvevői által alkotott széchenyivá-
rosi házszám- és utcanévtáblák, illetve 
Csákvári Nagy Lajos szobrászművész 
betonplasztikái, melyeket anno a ház-
gyár részére készített és most a Szent 

István király körút mellett hányódnak, 
lassan az enyészetéé lesznek. Szeret-
ném, ha ezekben az utókor még gyö-
nyörködhetne! Egy másik képzőművé-
szeti alkotás pusztulását is szeretném 
megakadályozni. 1965-ben szemtanúja 
voltam a Balaton utcai egykori KÖJÁL-, 
majd ÁNTSZ-székház homlokzatán lévő 
színes, többrétegű vakolatdísz születé-
sének. A telken jelenleg társasház épül, 
a tervek szerint a bontásra ítélt épület-
tel együtt Tamás Ervin Munkácsy-díjas 
festőművész alkotása is a múlttá válna. 
Az Egészség című sgraffito megmenté-
séért az elmúlt hónapokban több lépést 
is tettem, ismert kecskemétiek és neves 
fővárosi művészek is támogatják a kez-
deményezésemet. Szemereyné Pataki 
Klaudia polgármester asszony a nyílt 
levelünkre írásban válaszolva támogatta 
akciónkat. Így lesz talán az örökség jö-
vője, a jövő öröksége!

– Kikkel szokott még találkozni? 
– Egy 20-25 fős baráti társasággal im-

már régóta szoros kapcsolatot ápolok, 
velük az elmúlt évtizedekben sok közös 
programot szerveztünk, ünnepeken, 
hétköznapokon gyakran találkozunk. 

Decemberben a 80. születésnapomat is 
együtt ünnepeltük a kertünkben.

– Szabadidejét mivel tölti?
– Nyaralóm nincs, mert nagyon sze-

retek utazni, családommal és az előbb 
említett baráti csapattal Dél-Afrikától 
Svédországig, Kanadától Argentínáig, 
a Kanári szigetektől Japánig körbeu-
taztuk az egész világot. Az utóbbi idő-
ben szabad óráimat a szeretteimről és 
a kirándulásainkon készített videók és 
fotók rendszerezésével, DVD-kre való 
feldolgozásával töltöm. Kutatom és di-
gitálisan kezelem szerteágazó famíliám 
„családfáját” is. Széles körben terjesz-
tem ezt a módszeremet.

Emellett réges-régi hobbimra is egy-
re több időt fordítok. Középiskolás ko-
romban egyértelműen azt hittem, hogy 
festő leszek, és bár sokat megélt édes-
apámra hallgatva végül mérnöki diplo-
mát szereztem, a képzőművészet iránti 
érdeklődésem megmaradt. Egyetemista 
koromban is komolyan foglalkoztam a 
rajzolással. Szabadidőmben bejártam 
a Műegyetem Rajzi és Formaismereti 
Tanszékére, ahol Máriási Masznyik Iván 
festőművész fakultatív képzőművészeti 

kurzust tartott az érdeklődő diákoknak. 
Nagyon jóban voltam vele, tőle tanul-
tam meg portrét rajzolni, ő vezetett be 
az alakrajzolás és a tájfestés rejtelmei-
be. Később, mérnöki munkám mellett 
nem maradt időm a festésre, a rajzolás-
ra, nyugdíjas éveimben azonban vissza-
tértem a régi kedvtelésemhez. 

– Családi élete hogyan alakult?
– Úgy lettem kecskeméti, hogy egy it-

teni lányt vettem el feleségül. Páromat, 
Mártit a pályájukat a hírös városban 
kezdő tájépítőmérnök húgom és só-
gorom révén ismertem meg. 1969-ben 
kötöttük össze életünket. Két gyerme-
künk született és már öt unokának is 
örülhetünk. Fiunk, Péter kereskedelmi 
marketinggel foglalkozik, családjával 
Pesten él. Lányunk, Zita a pécsi egye-
temen szerzett diplomát, jelenleg egy 
rendezvényszervező cégnél dolgozik, 
férjével és gyermekeivel Szentendrén 
alakították ki otthonukat. Velük ter-
mészetesen sokat vagyunk együtt. Az 
utóbbi hónapokban a pandémia miatt 
személyesen kevesebbet találkoztunk, 
de a telefon és a világháló összeköt ben-
nünket, örömömre bekapcsolódtam az 

online oktatásba, sokat segítettem az 
unokáknak a matek- és a fizikafeladatok 
megoldásában.

– Milyennek értékeli eddigi 
életútját?

– Hosszú vagy rövid volt (nevet – a 
szerk.)? Talán inkább rövid. S bár az 
idő gyorsan elszaladt, akár a szakmai 
utamra, akár az élet más területeire 
gondolok, bizony, mindenben óriási vál-
tozást éltem át. A bennünket körülvevő 
világ teljesen más ma már, mint sok 
évtizeddel ezelőtt. Az út, amelyet bejár-
tunk, nem volt egyszerű. A tekerőkaros 
számológéptől a mai táblagépekig, a 
MOM-teodolittól a GPS-ig, a téglától a 
házgyári panelig, a szegecselt acéltól az 
automatahegesztésig, a tárcsás telefon-
tól az okostelefonig, a postai, bélyeges 
levéltől az e-mailig, a készpénzfizetés-
től a bankkártyáig gyors ütemben szá-
guldott el mellettünk, alattunk, velünk 
az elmúlt több mint fél évszázad. Bol-
dog vagyok, hogy ennek a hihetetlen 
fejlődésnek tanúja és részese lehettem, 
s hogy ebben az új világban láthatom 
szeretteim boldogulását.

 Varga Géza

NÉVJEGY
Dr. Bozsó Ferenc aranydiplomás építő-
mérnök, gazdasági mérnök Kalocsán 
született 1940. december 11-én. Elemi 
és középiskoláit szülőhelyén végezte, az 
I. István Gimnáziumban érettségizett 
1959-ben. Tanulmányait ezt követően a 
Budapesti Műszaki Egyetem Építőmérnö-
ki Karán folytatta, ahol 1964-ben diplo-
mázott. Később oklevelet szerzett a BME 
Építési Mérnöki Gazdasági Szakán is, míg 
1976-ban a BME Építészmérnöki Karán 
doktorrá avatták, disszertációjában arra 
keresett választ, hogy a tömeges lakásépí-
tések miként hatnak a települések infra-
struktúra-rendszerére. Szakmai pályáját 
Baján, a városi tanács építési osztályán 
kezdte. 1965 óta Kecskeméten él. Előbb a 
Bács-Kiskun Megyei Tanács tervosztályán 
dolgozott, majd 1972 és 1986 között a 
BÁCSTERV igazgatói feladatait látta el. 
1987-től 1997-ig mint műszaki fejlesztési 
főmérnök a Bácsépszer munkatársa volt. 
1991-ben egy statikus kollégájával Struk-
túra Kft. néven saját céget alapított, vál-
lalkozásuk tevékenységének lezárásakor, 
2011-ben ment végleg nyugdíjba. Számos 
építőipari beruházás generáltervezésében 
vett részt, nevéhez fűződik többek kö-
zött az Év patikája kitüntető címet nyert 
kecskeméti Szent György Patika gördü-
lőszekrényes berendezési rendszerének ki-
dolgozása. A Bács Kiskun Megyei Építész 
Kamara és az Építéstudományi Egyesület 
tagja, de örömmel vesz részt a Kecskeméti 
Városszépítő Egyesület munkájában is. 
Munkássága elismeréseként az Építőipar 
Kiváló Dolgozója kitüntetést, valamint 
az Alpár Ignác-emlékérmet és a MTESZ 
megyei emlékérmét is átvehette. 2014-ben 
a Budapesti Műszaki Egyetem Szenátusa 
aranydiploma adományozásával ismerte 
el értékes mérnöki tevékenységét.

A BÁCSTERV igazgatójakéntDR. BOZSÓ FERENC

MI 
VAN 
VELE?

Közéleti személyiségek, akikről régen hallottunk…

Adományozás Laoszban

Szerettei 
körében

Digitalizálva hatékonyabbak a vállalkozások
A Modern Vállalkozások Programja, valamint a BácsKiskun Megyei 
Kereskedelmi és Iparkamara szervezésében rendezték meg kedden 
a Vállalkozz digitálisan! elnevezésű webináriumot. A rendezvény 
előadói az online térben többek között arra keresték a választ, hogy 
a kisebbnagyobb cégeknek miért, hogyan és mit érdemes hatéko
nyan fejleszteniük.

Újabb állomásához érkezett a Mo-
dern Vállalkozások Programja és a 
Bács-Kiskun Megyei Kereskedelmi 
és Iparkamara Vállalkozz digitálisan! 
című rendezvénysorozata. A keddi 
rendezvény középpontjában a fej-
lesztések álltak.

Az előadók segítséget nyújtottak 
az online rendezvény követői szá-
mára abban, hogy milyen lépéseket 
célszerű megtenni pályázatbeadás 
előtt és milyen eszközök beszerzésé-
re kínálkozik most lehetőség, illetve 
hogyan tudnák a cégek működésüket 
hatékonyabbá tenni.

Nyerges Tibor, a Bács-Kiskun Me-
gyei Kereskedelmi és Iparkamara 
gazdaságfejlesztési vezetője köszön-
tőjében azt mondta, remélték, hogy 
ma már konkrét pályázatokról is be 
tudnak számolni, de sajnos ezek még 
nem jelentek meg. A 2021/27 uniós 
ciklus pályázatai még előkészítés 
alatt állnak. Május végén viszont 
akár már meg is jelenhetnek az első 
kiírások, és rajtuk keresztül akár 10-
600 milliós forrásokra is elérhetővé 
vállnak. Sőt, ezek akár vissza nem té-
rítendő forrásokká is átalakíthatóak, 
megfelelő feltételek esetén.

Ballai Máté IKT-tanácsadó arról be-
szélt, hogy a Modern Vállalkozások 
Programja hogyan tud segíteni az 
informatikai fejlesztésekben. A prog-
ram célja, hogy megmutassák a vál-
lalkozásoknak, hogy milyen előnyei 
vannak a digitalizációnak. Mint el-
hangzott, a kkv-k 50 százalékának 
még ma sincs honlapja, miközben a 
vevők részéről már jelentős az igény 
erre.

– A termelők, szolgáltatók, ke-
reskedők között azt is tapasztaljuk, 
hogy csak minden 7. használja példá-
ul az ERP vállalatirányítási rendszert. 
Ezzel az unióban az utolsók vagyunk, 
de ez azért jó, mert van hová fejlőd-
nünk – fogalmazott előadásában a 
Modern Vállalkozások Program IKT- 
tanácsadója. Ballai Máté elmondta 
azt is, hogy ingyenes tanácsadásai 
minden vállalkozás számára elérhe-

tőek a megyében. A jövőben ehhez a 
mesterséges intelligenciát is igénybe 
veszik majd.

Bali Endre, a Tandofer Informati-
kai Kft. ügyvezető igazgatója előadá-
sában kitért a vállalatirányítási rend-
szerekre. Mint elhangzott, radikális 
átalakuláson megy át a piac, amely-
hez alkalmazkodni kell.

– Ezekhez új szoftverekre van 
szükség, a következő időszak egy-
re inkább arról is szól, hogy miként 
tudunk egyedivé válni – fogalmazott 
a 17 éves szakmai tapasztalattal ren-
delkező szakember.

Az online rendezvényen Révész 
Gyula, a Qualimax Kft. ügyveze-
tő igazgatója a minőségbiztosítási 
rendszerekről beszélt az érdeklő-
dőknek. Mint mondta, a rendszerek 
fő célja most a kockázatok csökken-
tése, de fontos az is, hogy az ERP 

vállalatirányítási rendszernek és a 
minőségbiztosításnak össze kell kap-
csolódni, mert fontos, hogy ezek egy 
helyen legyenek elérhetőek.

A rendezvény végén a nézői kér-
dések megválaszolására is lehetőség 
nyílt.
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A legifjabb  
kecskemétiek

Németh Dominik (édes-
anyja neve: Rácz 
Alexandra) Kunbaracs, 
Nagy Marcell (Újházi 
Orsolya) Kecskemét, 

Bajusz Attila (Bicók Éva) Kecskemét, 
Szabó Csenge (Györke Evelin) Páhi, Ugró 
Naomi (Demeter Blanka) Izsák, Földszin 
Flóra (Bognár Szilvia) Kunadacs, Szőllősi 
Igor (Nyerges Kamilla) Kecskemét, 
Bondár Panna Iringó (Gáspár Szilvia) 
Kecskemét, Vékony-Koós Eliza (Koós 
Olga) Dunatetétlen, Kislőrincz Dorina 
(Katona Anett) Kecskemét, Ferenczi 
Flóra (Dabi Brigitta) Tass, Frittman Odett 
(Jánoska Viola) Tiszakécske, Német 
Richárd (Kozák Ágnes) Bugacpusztaháza, 
Zérci Marcell (Nagy Mónika) Tiszaalpár, 
Zérci Ádám (Nagy Mónika) Tiszaalpár, 
Debreczeni Zsófia (Bártfai Renáta) 
Kecskemét, Pálfi Stella (Gergő Krisztin) 
Tass, Lovas Noémi (Tóth Krisztina) 
Tiszakécske, Dudás Korina (Kövesi 
Henriett) Helvécia, Kasza Koppány (Kollát 
Éva) Tiszasas, Lakatos Máté (Bándi 
Ramona Szidonia) Kiskunfélegyháza, 
Balog Mira (Mocsai Eleonóra) Nagykőrös, 
Kecskés Nimród (Köteles Nóra) 
Dunapataj, Patkós Gréta (Szilvásy Brigitta) 
Kecskemét, Kasza-Kovács Hunor (Balla 
Tímea Ágnes) Kecskemét, Nyerlucz 
László (Balaton Katalin) Lakitelek, 
Szakter Tamara (Fülöp Réka Anikó) 
Szentkirály, Lingurárin Lilien (Lingurárin 
Gabriella Alexandra) Nyírábrány, 
Mészáros Benett (Petrik Bernadett) 
Orgovány, Vancsek Eszter Abigél (Szomor 
Erzsébet) Kecskemét, Járfás Bella 
(Farkas Kitti) Kecskemét, Fehér Márk 
(Kása Izabella Piroska) Tiszakécske, Simi 
Zsombor László (Telepó Vivien) 
Lajosmizse, Bernula Balázs (Horváth 
Mária) Lajosmizse, Kovács Hanna 
(Varga-Fekete Alexandra) Csengőd, Tóth 
Gerda Julianna (Csernák Mónika) 
Nagykőrös, Belák Marcell (Müller Katalin) 
Solt, Csupor Zoé (Langó Nikolett) Izsák, 
Soós Loretta (Gazsi Kitti Katalin) 
Kerekegyháza, Fazekas Bertalan (Liszkai 
Dóra) Kecskemét, Kertész-Farkas Bianka 
(Barta Éva) Helvécia, Körmendi Lara 

(Foki Nikolett) Kaskantyú, Bezsenyi 
Jázmin (Orvos Anita) Kecskemét, Oláh 
Georgina Diána (Bangó Georgina) Izsák, 
Kalocsa Hanna (Szabó Adrienn) Siófok, 
Bogdán Gergő (Agócs Nóra) Ballószög, 
Győri Jázmin (Gosztolya Gyöngyi) 
Kecskemét, Lovász Benett (Kis Klára) 
Kecskemét, Ninaj Mirabella (Kőrösi 
Györgyi) Tiszakécske, Bot Dóra Enikő 
(Imre Enikő) Csongrád, Zámbori 
Bendegúz (Németh Felicia) Tiszakécske, 
Tamás Róbert (Baranyi Piroska) 
Kecskemét, Jónás Luca (Sipiczki 
Andrea) Tabdi, Baranyi Diána Hanna 
(Varga Nikoletta) Tiszakécske, Lehőcz 
Lana (Miskolczi Enikő) Balotaszállás, 
Ötvös Adél (Kovács Bernadett) 
Kecskemét, Tóth Zoltán Gergő (Dr. 
Laczkó Marina) Kecskemét, Koncz Lili 
Anna (Miskár Mónika) Kecskemét. 

Halottaink
Jakubek Ferencné Turkevi-
Nagy Eszter 1933. 
(Kecskemét), Giliczó Polgár 
Imréné Varga Julianna 1935. 
(Kecskemét), Szántó Árpád 

1940. (Fülöpháza), Huszka Boldizsárné 
Besze Ilona Anna 1943. 
(Kiskunfélegyháza), Kara József Sándor 
1944. (Kecskemét), Takács László 
1955. (Kecskemét), Krausz Melinda 
Orsolya 1990. (Kecskemét), Tóth János 
1935. (Kocsér), Veroszta Sándor 1926. 
(Kerekegyháza), Fekete Lajos 1941. 
(Budapest 10.), Csuja Zoltán 1966. 
(Hajdúnánás), Nánási Istvánné Kardos 
Erzsébert 1957. (Cibakháza), Fodor 
Sándor 1939. (Szank), Kornóczi Ferenc 
1949. (Kecel), Sallai Zoltán 1967. 
(Szabadszállás), Tóth Imre 1936. (Solt), 
Horváth Zoltán 1955. (Kiskunfélegyháza), 
Reszeli-Soós Andrásné Egyedi Rita 
1966. (Kecskemét), Marsó Sándor 
1969. (Kecskemét), Szabó Sándor 
1940. (Kecskemét), Török István 
Csabáné Holló Mária 1962. (Kecskemét), 
Kardos Jánosné Gulyás Erzsébet 1932. 
(Kecskemét), Kolozsvári Györgyné 
Gyulai Ilona 1937. (Kecskemét), Orbán 
Dezső István 1956. (Zalaegerszeg), Kéri 
Istvánné Francia-Kiss Laura Lenke 1927. 
(Kerekegyháza), Böde Sándor Jánosné 
Kovács Terézia 1925. (Kecskemét), 
Juhász Jánosné Szőrös Magdolna Teréz 

1957. (Gödöllő), Fekete Ferenc 1962. 
(Budapest 12.), Poczó Józsefné Ács 
Erzsébet Katalin 1948. (Kecskemét), 
Kelő-Gere István Antal 1948. 
(Kecskemét), Báhner József Sándor 
1941. (Budapest 09.), Mikulácsik 
Józsefné Balla Mária 1931. (Kecskemét), 
Baranyi Márton 1959. (Kiskunfélegyháza), 
Aczél István 1938. (Izsák), Tóth János 
1971. (Kecskemét), Rontó Pál 1943. 
(Kecskemét), Madarász György 1948. 
(Kiskunhalas), Gelányi Istvánné Kothencz 
Mária 1928. (Kecskemét), Farkas 
Mihályné Kovács Terézia Mária 1947. 
(Kecskemét), Horváth Menyhért 1930. 
(Kecskemét), Szántó György 1955. 
(Bácsalmás), Bencze Gézáné Szabó 
Gizella 1948. (Izsák), Horváth Ilona 
Rozália 1958. (Szabadszállás), László 
István 1963. (Szabadszállás), Tordasi 
Károly 1957. (Kecskemét), Tőzsér István 
1949. (Debrecen), Árva Istvánné Kozák 
Zsófia 1959. (Szabadszállás), Hajagos 
József 1951. (Kecskemét), Veres 
Sándorné Madácsi Anna 1949. 
(Bódvaszilas), Szeleczki Mihályné 
Kovács Erzsébet 1931. (Szank), Muntyán 
Attila 1980. (Kecskemét), Berta János 
1959. (Kecskemét), Kis István 1959. 
(Kecskemét), Balog Lászlóné 1926. 
(Kecskemét), Kökény Zoltán 1948. 
(Kecskemét), Kocsis Mihály 1949. 
(Kecskemét), Varga Sándor 1953. 
(Szeged), Lakos Pál 1938. (Kecskemét), 
Török Irén 1959. (Városföld), Pácsa Ilona 
Mária 1955. (Kecskemét), Nagy 
Ferencné Sebestyén Ilona 1939. 
(Kecskemét), Szabó István 1956. 
(Kecskemét), Gersztheimer Ferencné 
Dóka Ilona Éva 1939. (Kecskemét), Pap 
József Tivadar 1932. (Újpest). 

Házasságot 
kötöttek
Oláh Dalma és Duró Erik, 
Kanyik Olga és Juhász 
Ádám, Gálos Lilla és 

Ledó Imre, Rózsa Petra és Csorba Csaba, 
Gulyás Tímea és Kiss László, Hegedűs 
Veronika és Kocsmár Gábor, Kereki 
Orsolya és Mazák Tamás, Tóth Kitti és Kiss 
Márk, Nyikos Mónika és Szalai József, 
Krisztián Krisztina és Tamás Richárd, 
Piszmán Zsófia és Mohácsi László, 
Káposztás Eszter és Vincze Zsigmond 
Tamás, Lédeczi Zita és Kanizsai Ferenc, 
Géró Esztella és Balogh István Balász, 
Nánai-Szűcs Ildikó és Juhász Tamás, 
Márkus Erika és Bravik Dániel, Patik Ágnes 
Bernadett és Csányi Tamás. 
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Keresztrejtvényünk megfejtői között 
a Gerinc Stúdió (Batthyány utca 1–7.) felajánlásából 
kisorsolunk két 5000 Ft értékű masszázsutalványt. 

A nyertesek nevét a következő lapszámban közöljük. 

A megfejtéseket május 2-ig várjuk  
a jatek@hiros.hu e-mail-címre vagy postán  
a Kecskeméti Televízió címére:  
6000 Kecskemét, Szabadság tér 2.
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Az április 1-jei lapszámunkban megjelent rejtvény megfejtése:

Pataki András / Zilahy Tamás / Gogol: A revizor. 
A nyertesek –  

Otoltics Ernőné (Kecskemét, László Károly utca…)  
és Szél Edina (Kecskemét, Irinyi utca…) –  

kerámiabögrét nyertek.

Kérjük a nyerteseket, hogy a 76/570440es telefonszámon 
vagy a jatek@hiros.hu emailcímen  

egyeztessenek időpontot a nyereményátvételhez!

Ki ad ja a Kecskeméti Lapok KFT.  
megbízásából a Kecskeméti Televízió  
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műszaki igazgató

Kéz ira to kat nem õr zünk meg  
és nem kül dünk vis  sza. 

Le a műanyag zacskókkal!
„Le a műanyag zacskókkal!” címen indította el kezdemé
nyezését a Zöld Vitalitás Cédrus Kör. Az akció lényege, 
hogy újrahasznosított anyagból varrnak zöldséggyü
mölcs vásárlásához használható szatyrokat, melyeket 
utána ingyenes szétosztanak. A tagok azt remélik, hogy 
az így gazdára találó környezetbarát táskák hatással 
lesznek új tulajdonosaik vásárlási szokásaira. 

Újabb adag többször használ-
ható zöldséges, gyümölcsös 
szatyrok érkeztek a Cédrus-
Net Kecskemét irodájába. A 
legújabb kezdeményezés-
ben a Zöld Vitalitás Cédrus 
Kör tagjai a környezetünk 
védelme jegyében újrahasz-
nosítható anyagból zsákokat 
készítenek az önkéntes-
ség magyarországi évéhez 
csatlakozva.

– A műanyag zacskók he-
lyett a közösségünk aktív tag-
jai újrahasznosított anyagból 
zöldséges zsákokat varrnak. 
Nagyon fontosnak tartjuk a 
környezettudatosságot és a 
környezetvédelmet, bízunk 
benne, hogy ezekkel a zsá-
kokkal egy kicsit segítünk a 
vásárlási szokások megvál-
toztatásában – nyilatkozta a 
Kecskeméti Médiacentrum-

nak Farkasné Prepszent Tün-
de, a CédrusNet Kecskemét 
irodavezetője. 

A környezetbarát szatyro-
kat függönyökből varrták az 
önkéntesek. A CédrusNet iro-
dájában több mint 150 ilyen 
bevásárlótáska gyűlt össze. 
A nagy érdeklődés miatt az 
eredeti leadási határidőt 
meghosszabbították.

– Ez már a második ilyen 
akciónk. Tavaly ősszel is volt 
egy, tehát sem a méret, sem 
a szabásminta nem volt isme-
retlen számunkra – mondta 
Farkasné Prepszent Tünde.

Az elkészült műanyagsza-
tyor-helyettesítőket egyébként 
belvárosi zöldség-gyümölcs 
kereskedőknek szeretnék ki-
osztani, hogy a lakosság tudja 
majd használni a bevásárláskor.

 Harkai György  
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Államilag elismert sportakadémiai címre 
pályázhat a KESI röplabdaszakosztálya
A Kecskeméti Sportiskola röp
labdacsapatai az ország élvona
lába tartoznak, köszönhetően a 
kimagaslóan jó utánpótlásnak és 
a felkészült edzői gárdának. A KESI 
röplabdaszakosztálya bekerült az 
ország 10 legjobban működő szer
vezete közé, így lehetősége van 
beadni akkreditációját az államilag 
elismert sportakadémiai címre.

Ezúttal két sikeres, országosan a leg-
jobbak között játszó csapatot muta-
tunk be.

A leány mini csapat Juhász Zoltán 
edző irányításával az országos bajnok-
ságban a legjobb 16 között szerepel, a 
serdülő fiú B csapat pedig Gyurkó Sán-
dor irányításával az országos bajnokság 
legjobb 12 csapata közé jutott, ahol 
Karagics Mátyás vezetésével a serdülő A 
csapat vezeti a mezőnyt.

Juhász Zoltán már 31 éve testnevelő 
tanár a Zrínyi Ilona Általános Iskolában, 
ahol két évtizede foglalkozik a röplab-
da-utánpótlással is.

– Jelenleg a Zrínyinek három csapa-
ta van a mini korosztályig, a negyedik 
a gyermek korcsoport. Folyamatosan 
vezetem a 3., 4. korcsoportos csapatok 
edzését, kiválasztását, versenyeztetését 
– ad betekintést a testnevelőtanár-edző 
az iskola sportvonalának a felépítésébe.

– A Zrínyire ráragadt az elmúlt év-
tizedekben a röplabdás iskola cím-
szó, sok lány ezért jön elsőbe, ehhez 
azonban nagymértékben hozzájárul az 
is, hogy rengeteg olyan tanítványom 
ballagott már el, akiknek a szüleit is 
tanítottam – tette hozzá. Az országos 
minibajnokság (U13 korosztály) első 
osztályában indul a csapata, ahol az 
ország legjobb 16 együttese versenyez.

– A csapat egy nagyon összetartó, 
tehetséges társaság. Most a 8-10. hely 
környékén vagyunk. A legjobb 16-ból 
lesz egy 12 csapatos országos döntő, 
június 11–12-én. Szeretnénk bejutni. 
Játszottunk már a Békéscsabával, Nyír-
egyházával, Jászberénnyel, Szolnokkal, 
most játszunk az Újpesttel, Gödöllővel, 
Kaposvárral – mondta az U13-as csapat 
edzője.

Számos dologtól függ, hogy ezekből 
a fiatalokból lesznek-e élsportolók. A 
Kecskemétről elindult tehetségek kö-
zül már ketten is tagjai a jelenlegi ma-
gyar női válogatott keretének.

Juhász Zoltán kiemelte a Kecskeméti 
Sportiskola vezetését és munkatársa-
it, akiknek nagyon nagy szerepük van 
abban, hogy a gyerekek edzéséhez és 
versenyeztetéséhez minden feltétel 
biztosított.

– Abban reménykedem, hogy meg 
tudjuk ismételni az előző évek sike-
reit, amikor a legjobb hatban, majd 

a legjobb négyben is végez-
tünk – fűzte hozzá.

A csapatból ketten, Varga Lenke és 
Geiger Lina vettek részt a korosztályos 
válogatott Dunabogdányban rendezett 
edzőtáborában.

* * *
Gyurkó Sándor, a Kecskeméti Sportis-
kola serdülő B csapatának az edzője 
harminc éve dolgozik a kecskeméti 
utánpótlásban, de tíz évig a felnőtt csa-
patnak is volt az edzője. A Neumann Já-
nos Egyetemen is segíti a röplabda nép-
szerűsítését. Tavaly nyáron felkérték az 
U15-ös magyar fiúválogatott szövetségi 
kapitányi posztjára, amit nagy megtisz-
teltetésnek vett és elvállalta.

Meglepetés és egyedülálló, hogy az 
országos kiemelt bajnokságban egy 
utánpótlásképző két csapattal szerepel.

– Nem lehetett első osztályba nevez-
ni a sportiskola azonos korosztályban 
játszó két csapatát. Szerettük volna, 
hogy a B csapat is erős együttesek el-

len mérkőzzőn már az ősszel 
is, de nem lehetett, ezért a má-

sodosztályban indultunk. Ott veretle-
nül végeztünk az élen, az osztályozót 
is megnyertük és feljutottunk az első 
osztályba a legjobb 12 csapat közé 
– hangsúlyozta.

A két csapatban mintegy 30 tehetsé-
ges fiatal röplabdázik. Az A csapat majd-
nem a teljes serdülő magyar válogatott 
keretét adja. Nagy fejlődést jelent a fi-
ataloknak, hogy ettől az évtől Karagics 
Mátyás irányítja az A csapat edzéseit.

– A B csapatban azok a fiatalok ját-
szanak, akik az A csapatnál nem vagy 
ritkábban kerülnének pályára, ezért a 
versenyeztetésük érdekében alakítot-
tunk még egy csapatot – indokolta a 
két csapat szerepeltetését.

Fontosnak nevezte, hogy Kecskemé-
ten az egyetemen elindult a röplabda-
képzés, mert ennek komoly hatása le-
het a jövőre nézve.

– Ez egy olyan anyag a serdülő kor-

osztályban, amire pár év múlva lehet 
építeni akár a felnőtt csapatnál is – 
hangsúlyozta a tapasztalt edző.

Fritz Ágnes, a Kecskeméti Sport iskola 
sportszakmai vezetője arról tájékozta-
tott, hogy a KESI röplabdaszakosztályát 
az a megtiszteltetés érte, hogy bekerült 
az ország 10 legjobban működő szerve-
zete közé. Ezeknek a szervezeteknek 
van lehetőségük beadni akkreditációju-
kat az államilag elismert sportakadémi-
ai címre.

Hozzátette: – Az akkreditációs fo-
lyamat három fő pillér mentén valósul 
meg, amelyből az első két részt a na-
pokban már teljesítették is. Az állami 
sportakadémiai rendszer egy nagyfo-
kú előrelépést jelentene a sportágunk 
utánpótlás-nevelésében, további fejlesz-
téseket és ezzel a nemzetközi eredmé-
nyesség növelését is jelentené. Büszkék 
vagyunk a szakembereinkre, hiszen ez a 
lehetőség az ő elhivatott, sikeres és pél-
damutató munkásságuk elismerése is.

Wittmanntempóval ragadta 
magához a kezdeményezést a 
Kecskemét, majd aztán a hazaiak 
is betaláltak, sőt fordítani is tud
tak, Rivers büntetői után 5–2 állt 
a kijelzőn. Többször is megvolt a 
lehetőség az egalizálásra vagy a 
vezetés megszerzésére, ám vagy 
eladott labda, vagy pontatlan 
befejezés miatt maradt a szűk 
kaposvári vezetés. A 9. percben 
viszont Kucsera saját pattanóját 
szedte vissza, és másodjára már 
nem hibázott, s 11–12nél már a 
hírös városiak voltak előnyben. 
Az első felvonás végül a játék 
képének megfelelően 14–14es 
döntetlennel zárult.

Komáromy András

5–0-ás rohanással indítottak a somo-
gyiak, erre Jaramaz triplával tudott 
válaszolni, 19–17. Krnjajszki bünte-
tői után ismét Jaramaz volt pontos 
kintről, majd kemény védekezést kö-
vetően Karahodzics zsákolt, 21–22. 
Őrizte fórját a Duna Aszfalt-DTKH 
Kecskemét, aztán Dramicanin tanári 
hármasát követően, 23–28-nál időt 
voltak kénytelenek kérni a kaposvári-
ak. Curry révén megkezdték a zárkó-
zást, majd Plézer is eredményes volt, 
27–28-nál már Váradi Kornél rendelte 
magához tanítványait. A vezetést si-
került megtartaniuk a félidőre, 29–30-
mal mehettek pihenőre a csapatok.

A szünet után a hazai gárdából Ri-
vers villant meg, s így újra a Kapos-
vár vezetett hosszú idő után, 31–30. 

Cleveland Thomas maradt egyedül, és 
nem is hibázta el a hármast, 31–33. 
Hendlein hozta egálra az állást, majd 
Thomas és Jaramaz mutatta meg tu-
dását, 38–33-ra lépett meg a Duna 
Aszfalt-DTKH Kecskemét. Riversnek 
köszönhetően viszont vissza tudtak 
kapaszkodni a somogyiak, és három 
minutummal az etap zárása előtt már 
csak egy egység volt a differencia, 41–

42. Ezt követően viszont újra erőre 
kaptak a kecskemétiek, és meggyőző 
játékkal nyolcpontos fórt dolgoztak 
ki, 47–55.

Ott folytatta, ahol abbahagyta a hí-
rös városi alakulat, és Lukács trojkájá-
val már tíz pont fölötti volt a különb-
ség, 47–58. Nem hagyták magukat 
a kaposváriak, és előbb Curry, majd 
Rivers volt eredményes, 51–58. Tho-

mas pillanatai következtek, és gyor-
san visszaállította a tizenegy pontos 
differenciát, 51–62. Nagy energiákat 
mozgósítottak a hazaiak, hogy köze-
lebb kerüljenek, ám nem voltak pon-
tosak a befejezéseknél, míg a túlolda-
lon a fontos pillanatokban mindig volt 
olyan játékos, aki betalált. Ennek is 
köszönhetően sikerült újra legyőzni a 
Kaposvárt, és megszilárdítani a veze-

tő pozíciót a play-out minitabelláján. 
A végeredmény: 57–71.

Váradi Kornél vezetőedző értékelé-
se: – Gratulálok a csapatomnak a győ-
zelemért, keményen megküzdöttünk 
a sikerért. A védekezésünk kellően 
agresszív volt, nem engedtünk tiszta 
helyzeteket a kaposváriaknak. Ilyen 
támadópotenciállal rendelkező csapa-
tot 57 ponton tartani, úgy gondolom, 
hogy magáért beszél. Támadásban is 
voltak szép megoldásaink, mindig volt 
olyan játékos, aki tudott pluszt hozni 
a játékunkba. Ahogyan eddig a cen-
tereinket rotáltuk, eztán a légiósokkal 
is ugyanígy teszünk, hogy a fiataljaink 
még több lehetőséghez jussanak, és 
éles szituációkban tudjanak fejlődni. 

Kaposvári KK – Duna Aszfalt-DTKH 
Kecskemét 57–71  

(14–14, 15–16, 18–25, 10–16)
Tippmix férfi kosárlabda  

NB I. A-csoport, Play-out 3. forduló
2021.04.17., 18:00 @ Kaposvár Aréna

Játékvezetők: Benczur Tamás, Török 
Róbert, Jakab László 

MKOSZ-ellenőr: Gorka Szabolcs
Kaposvári KK: Curry 10, Krnjajszki 4, 
Rivers 18/3, Bogdán –, Hendlein 14. 

Cserék: Milisavljevic 5, Plézer 2, Baki 4.
Vezetőedző: Nikola Lazic

Duna Aszfalt-DTKH Kecskemét: 
Wittmann 12/3, Thomas 12/3, Jaramaz 

13/9, Kucsera 4, Karahodzics 6. 
Cserék: Lukács 7/3, Dramicanin 11/6, 

Fazekas 6, Körmendi –.
Vezetőedző: Váradi Kornél

Statisztika: http://netcasting.webpont.
com/?hun_plo_12

Idegenben is legyőztük a Kaposvárt 
A PLAYOUTBAN EGY HÉTTEL EZELŐTT IS KECSKEMÉTI SIKER SZÜLETETT

Fotó: Réti Attila
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Megszépült a Boldog
asszony Rózsakert

Önkéntesek gyomtalanították és szépítették 
az ágyásokat a Boldogasszony Rózsakertben. A 
Hírös Cédrus Egyesület és a CédrusNet Kecs-
kemét Program gondozásában lévő virágos 
imakertben az iroda munkatársai, önkéntesei 
és a CédrusKörök tagjai közösen munkálkod-
tak az önkéntesség magyarországi évéhez 
kapcsolódva.

Közel 20 kecskeméti csinosította kapákkal 
és gereblyékkel a rózsakertet. Az önkéntesség 
magyarországi évéhez csatlakozva álltak neki a 
munkához a CédrusNet Kecskemét és a Hírös 
Cédrus Egyesület munkatársai és önkéntesei.

– A fenntarthatóság és a környezetvéde-
lem hetén a rózsakertben most az ágyások 
gyomtalanítását végeztük, de a szétszórt 

szemetet is összeszedtük. Pár 
héttel ezelőtt kicseréltük az 
öntözőcsöveket, az elhasznált, 
régi csöveket el fogjuk szállíta-
ni – mondta Farkasné Prepszent 
Tünde, a CédrusNet Kecskemét 
irodavezetője.

A rózsakert szépítésén több 
fiatal is részt vett. Az esemé-
nyen kívül a héten további ha-
sonló programokra is sor ke-
rül, amelyre még mindig lehet 
jelentkezni.

Hatalmas meglepetésben lesz ré
szük mindazoknak, akik ellátogat
nak a Kecskeméti Vadaskertbe, 
ha majd kinyithat végre. Újszülöt
tekkel bővült az állatok családja, 
amelyeknek egy részét meg is 
mutatták a KTV stábjának.

Molnár H. Boglárka

Többek között egy kajla fülű láma is 
született a közelmúltban a Kecske-
méti Vadaskertben. A kicsike nagyon 
vidám, folyamatosan ugrál a felnőttek 
társaságában.

– Ismét született egy kis lámánk, 
ráadásul kajla fülekkel, ami külön ér-
dekesség. Nagyon vidám, egészséges 
a pici, nagy öröm számunkra, hogy 
ismét gyarapodott a lámakolónia – 

nyilatkozta Tokovics Tamás, a Kecske-
méti Vadaskert ügyvezető igazgatója.

De természetesen a tavasz bekö-
szöntével többfajta állat is született 
ebben az időszakban, többségük még 
mindig édesanyjukon csüng, van ame-
lyik szó szerint.

– Minden évben született egy vagy 
két gyűrűsfarkú maki, az idén azon-
ban öttel szaporodtunk. Ha már jön 
a jó idő, akkor a kinti kifutóban lehet 
majd őket látni – mondta az igazga-
tó. – A kameruni kiskecskéknél már 
megszületett az első ikerpár. Őket 
követi majd a többi is. Így a közeli 
nyitásnál már egész kis falkát fogunk 
ott is találni. A gólyák is elkezdték a 
fészekrakást, öt fészket raktak idén, 
költik a kis gólyákat. Ha felnevelték 
őket, és elérték a megfelelő nagysá-

got és életkort, akkor repatriáljuk 
őket, és csatlakozni tudnak az egész-
séges egyedekhez. Az új dám- és 
muflonkifutóban is megszületett az 
első kis bárány, úgyhogy mire jön-
nek a vendégek, már őt is lehet majd 
látni.

De nemcsak az állatok szaporod-
nak, hanem a vadaskertet is próbálják 
megújítani. Új kifutókkal, új bejárat-
tal, új pénztárral várják a vendégeket 
a nyitáskor. A legnagyobb durranás 
azonban még hátravan. Hogy miről 
van szó, az legyen egyelőre titok. 
Egyet megígérhetünk, nagy lesz a 
meglepetés.  

NAGY MEGLEPETÉSSEL VÁRJA  
a vendégeket a vadaskert a nyitáskor

TOVÁBBI RÉSZLETEK!

TOVÁBBI KÉPEK!

Sok kis jövevény érkezett már idén  
a Kecskeméti Vadaskertbe, csak a gyűrűsfarkú 
makikolónia öt csöppséggel szaporodott

A CédrusNet Kecskemét Program gondozásában lévő 
virágos imakertben az iroda munkatársai, önkéntesei és 

a CédrusKörök tagjai közösen munkálkodtak

Fotók: Banczik Róbert


